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Vsem delovnim ljudem 
in občanom 

ČESTITAMO 
ob 27. aprilu — Dnevu 

ustanovitve OF 
in 1 . maju — 
Prazniku dela 

Štafeta mladosti 

S. maja 1978 ob 13.30. uri bomo občani Litije zopet lahko pozdravili zvez
no Titovo štafeto. Štafetno palico, ki prinaša tov. Titu za njegov 86. rojstni dan 
najboljše želje vseh mladih, delovnih ljudi in občanov iz cele domovine bomo 
prevzeli od mladih Zagorjanov, ter jo prenesli v Litijo. Na košarkarskem igrišču 
bomo Litijani pripravili štafetni palici svečan sprejem, in s tem pokazali našo 
privrženost samoupravni in neuvrščeni politiki Jugoslavije in Zvezi komunistov 
na čelu s tov. Titom. Iz Litije bo štafetna palica krenila v Šmartno, kjer jo 
bodo krajani in delovni ljudje S mart na in okolice lahko pozdravili ob 14. uri pri 
osnovni šoli. 

Srečno pot v želji, da se še mnogokrat vrne v Litijo, ji bomo zaželeli v 
Temenici, kjer jo bomo predali mladim iz občine Grosuplje. 

J. Š. 

V A B I L O 
Občinski sindikalni svet Litija vabi vse delovne ljudi in obča
ne na tradicionalno 

PRVOMAJSKO SREČANJE 1. maja 
na S I T A R J E V C U 

Na Sitarjevcu se bomo pričeli zbirati že v jutranjih urah. 
Pričetek proslave bo ob 10. uri. 

DELA 
Prvi maj je mednarodni praznik dela, dan solidarnosti 

delavcev celega sveta. Kot mednarodni praznik se praznu
je od leta 1890 naprej na podlagi odločitve I. kongresa 
Druge internacionale, julija 1889. leta. 

Prvi maj je bil proglašen za dan mednarodne delavske 
solidarnosti v počastitev spomina na delavske demonstra
cije V Chicagu leta 1886, ki so bile zadušene s krvavimi 
policijskimi represalijami. Prve prvomajske proslave so 
bile izvedene v mnogih evropskih državah že leta 1890. 
Tako kot chicaške demonstracije, so bile tudi prve prvo
majske proslave v začetku izvedene predvsem v znaku 
zahtev za uvedbo 8-urnega delavnika. 

Velik obseg so prvomajske proslave dobile po oktobr
ski revoluciji v letih revolucionarnega poleta 
(1918-1923) z glavnim poudarkom na zahtevah po ko
renitih socialno-ekonomskih spremembah in politično 
preobrazbo. V letih pred drugo svetovno vojno so imele 
prvomajske manifestacije v glavnem značaj protifašistič
nih akcij. 

V Jugoslaviji so bile prve prvomajske proslave izvedene 
leta 1890 v Sloveniji in Hrvatski, leta 1891 v Srbiji, leta 
1906 v Bosni in leta 1909 v Makedoniji. Značilnost teh 
proslav je bila predvsem v manifestaciji moči in enotnosti 
delavskega razreda. 

V vseh socialističnih in nekaterih novoosvobojenih 
državah je 1. maj proglašen kot državni praznik. Osnovno 
splošno obeležje sodobnih prvomajskih proslav je borba 
za mir in izboljšanje materialnega in družbenega položaja 
delovnih ljudi, v socialističnih deželah pa se tedaj tudi 
manifestirajo ustvarjeni rezultati v izgradnji socializma. 

T. B. 

UREDNIKOV STOLPEC 

O F 
Na pobudo KPS je bila 

pred 37. leti v Vidmarjevi 
hiši na Večni poti v Ljublja
ni ustanovljena Osvobodilna 
fronta slovenskega naroda. 
Bilo je to leta 1941, ko je 
slovenski narod že ječal pod 
škornjem okupatorja. KPS 
se je dobro zavedala, da je 
najboljši boj proti okupa
torju vseljudska vstaja in 
enotnost ter najširša pove
zanost vsega ljudstva. Osvo
bodilna fronta slovenskega 
naroda je pričela razpredati 
mrežo svoje organizacije ši
rom cele Slovenije, v vsako 
mesto, vsako vas, vsako hišo. 

To je bila zares široka orga
nizacija, ki je združevala 
ljudstvo v odporu in boju 
proti zavojevalcem. Central
ni komite KPS se je tudi v 
polni meri zavedal, da je za 
osvoboditev in združitev 
vseh Slovencev osnovna 
naloga politične strategije 
zbrati in združiti vse svobo
doljubne moči slovenskega 
naroda v enotno fronto, od 
vrhov do globin, od mest pa 
do sleherne vasi na deželi. 

Zaradi goste mreže razno
vrstnih komunikacij in goste 
naseljenosti, pa tudi zaradi 
bojazni, da bo okupator 
prav gotovo našel nekaj so
delavcev, je obstojala nevar
nost, da bodo v začetku 
maloštevilne osvobodilne 
enote kmalu uničene, če se 
ne bodo oprle na množično 
podporo prebivalstva. 

Na ustanovnem sestanku 
OF slovenskega naroda je bil 
analiziran položaj, začrtane 
so bile perspektive in spre
jeti sklepi za akcijo. Ugotov
ljeno je bilo, da je na vidiku 
množično gibanje za osvo
boditev slovenskega naroda, 
ter da ga bodo osvobodile le 
njegove ljudske sile. 

Rezultati dobre in široke 
organiziranosti in delovanja 
OF so se že prav kmalu po
kazali v slabitvi okupatorje
vih akcij in krepitvi našega 
oboroženega boja. Iz dneva 
v dan je naraščalo število 
partizanskih enot, ki so tudi 
iz dneva v dan žele večje 
uspehe. Ob najširši podpori 
ljudstva, organiziranega v 
OF je bila v brezštevilnih 
krvavih bojih izbojevana 
tudi končna zmaga, ki je 
vzklila iz neuničljive volje in 
energije. Zrraga, v katero 
smo trdno verovali že od 
prvega trenutka. Samo tako 
opredeljen, organiziran, 
enoten in svobodoljuben 
narod lahko zmaga. 

,27. aprila mineva 37 let 
od ustanovitve OF. Ob praz
niku bodimo ponosni, veseli, 
razobesimo zastave, ozrimo 
se na našo slavno preteklost 
in zastavimo si naloge za 
vnaprej. 



NOVICE IZ GOSPODARSTVA 

Nova 
bencinska črpalka 

- Izgradnja bencinske črpalke v Litiji blizu kegljišča se je pričela. V 
začetku aprila so bila opravljena nekatera zemeljska dela. Če bo izvajalec 
del dovolj hiter in učinkovit, utegne nova bencinska črpalka pričeti obra
tovati že julija ali avgusta 1978. Vendar pričetek obratovanja ni odvisen 
le od izvajalca del, temveč tudi od dobaviteljev opreme. Najtežje pričaku
jejo pričetek obratovanja nove črpalke zaposleni na sedanji Petrolovi 
črpalki, ker so ob konicah močno preobremenjeni z delom. Dela izvaja 
GIP Beton Zasavje. 

Naglica tudi škodi 
s 

— Gradbeniki so letos zelo pohiteli z delom. Zemeljska dela izvajajo z 
vso naglico. Tako hitijo,da so zagrešili že nekaj nepravilnosti, vsaj iz prvih 
prijav bi se moglo tako soditi. Prva nepravilnost je bila prehitra vožnja 
polnih tovornjakov „tater" mimo hiš iz gradbišča nove bencinske črpal
ke, drugo nepravilnost so le domnevno povzročili gradbeniki. Zaradi pre
obremenjenosti je prišlo do hude okvare mostu čez litijsko reko med 

Grbinom in Bregom. Domnevno pravimo zato, ker sta pri tem botrovala 
še naslednja povzročitelja: dotrajanost mostu in pa prevozniki, ki jih ne 
moremo šteti med gradbenike. 

Posebna komisija, ki jo je imenoval Izvršni svet Skupščine občine 
Litija bo skušala poiskati glavnega krivca. Kajti težave na mostovih med 
Grbinom in Bregom so sprožile pravo, čeprav majhno diplomatsko vojno. 

Spet prizadeti 
- Prav gotovo najbolj neumna in brez opravičila pa je tretja nepravil

nost. Pri odvažanju odvečnega materiala so prevozniki sesuli iztok kana
lizacije, ki odvodnjava prehod pod železnico na Praprošče. To pa lahko 
povzroči dolgotrajno zalitje podhoda. Nalog za odpravo te nepravilnosti 
je dobil TOZD Komunala, plačnik pa naj bo povzročitelj zamašitve. 

Bomo dobili 
avtobusn^postajoj^ 

- Nova medkrajevna avtobusna postaja za Litijo bo najbrž na prostoru 
med šolo Milana Boriška in Zasavsko cesto približno tam, kjer sta sedaj 
hiši bratov Grošljev in Kralja Edija ali v bližini Emone - Centromerkur. 
Vedeti je treba, da bo ta avtobusna postaja le prehodna, kajti večina 
avtobusov nima v Litiji niti začetne niti končne postaje. Predstavniki 
SAP-a trdijo, da ne bo prihajalo v Litiji do startanja hladnih avtobusov za 
vožnjo, k i povzroča največ hrupa in smradu. , 

Zakaj ni 
avtopralnice? 

— Med lastniki avtomobilov še vedno povzroča hudo kri ukinitev avto
pralnice v Litiji. Do ukinitve je prišlo zaradi tega, ker je obrtnik Borišek 
Vladimir odpovedal to obrt in se je lotil nove obrti. Nerodno je to, ker je 
dobil lokacijsko in gradbeno dovoljenje v coni za obrt, ki je namenjena 
predvsem servisom za avtomobilizem. Pravzaprav dosedanji imetnik avto
pralnice ni izpolnil, kar je obljubil. To svoje dejanje utemeljuje, češ da 
avtopralnica ni bila rentabilna. Avtomobilisti pa mu očitajo, da ni ničesar 
napravil, da bi bila avtopralnica rentabilna (modernizacija). Zanesljivo pa 
je, da bodo obrtniki v bodoče morali povrniti ugodnosti, ki j ih dobivajo, 
če ne bodo izpolnjevali pogojev za katere so dobili ugodnosti. 

PKT je 
ustanovljena 

- Dne 10. 4. 1978 je bila ustanovljena nova delovna organizacija PKT 
Litija. PKT pomeni proizvodnja, kooperacija in trgovina. Ustanovitelj 
nove delovne organizacije je Sklad za gospodarski razvoj delovnih organi
zacij občine Litija. Sedež nove delovne organizacije: prostori AMD Litija, 
Podkraj 6. 

Predmet poslovanja (izvleček): kovinsko predelovalna dejavnost stroj
no industrijska dejavnost, proizvodnja električnih strojev in aparatov, pre
delava kemičnih izdelkov, trgovina na debelo, obrtne storitve in popra
vila, projektiranje in sorodne tehnične storitve in drugo projektiranje. 

Novo delovno organizacijo v ustanavljanju vodi tričlanski začasni svet 
PKT Litija. Začasni individualni poslovodni organ je Muzga Viktor. Za
četna poslovna sredstva bodo znašala verjetno 6.200.000,00 din. Ustano
vitelj je iz lastnih sredstev odobril 1,200.000,00 din kredita. Ostali znesek 
kreditirajo drugi kreditorji. 

- Nedavno so se na Savi sestali predsedniki KS Sava, Polšnik, Dole pri 
Litiji in Gabrovka, zaradi reševanja skupnih problemov, ki mučijo te 
vzhodne krajevne skupnosti litijske občine. Tokrat so bili skupni pro
blemi telefonske zveze. 

Na Savi so se predsedniki teh krajevnih skupnosti sestali z ekipo stro
kovnjakov PTT Ljubljana, ki jo je vodil direktor TOZD Ljubljana, dipl. 
ing. Demšar Stane. Med rešitvami, k i niti niso enostavne, bomo tokrat 
navedli le prvo. Rok za pričetek montaže telefonske centrale na Savi je 
15. junij 1978. Do takrat pa je treba opraviti nujne priprave. i . K . 

Samoprispevek — temelj naše 
graditve solidarnosti 

Vsi dosedanji dosežki izgradnje 
družbenega standarda, k i smo jih 
uresničili, predvsem s pomočjo samo
prispevka občanov in z združevanjem 
sredstev delovnih organizacij, so izred
no vzpodbudni. Nanje smo lahko po
nosni, tako zaradi tega, ker smo dejan
sko veliko pripomogli k izboljšanju 
materialnega položaja šolstva in vzgo

je, še bolj pomembno pa je, da smo 
načela solidarnosti in združevanja 
sredstev uresničevali v praksi. 

Tako smo sedaj sredi realizacije 
tekočega programa iz samoprispevka. 
Še dobri dve leti nas ločita od dneva, 
ko se bo sedanji samoprispevek izte
kel. Ne bi bilo dobro počivati na lo
vorikah, doseženih rezultatov. Misliti 

Izobraževanje delegatov 
Delovna skupina pri OK SZDL Litija in Delavska univerza Litija sta 

pripravili okvirni program za družbeno izobraževanje delegatov, k i so bili 
izvoljeni na volitvah 9. in 12. marca. Program, k i ga bo izdelala Delavska 
univerza Litija, bo obravnavan v organih družbenopolitičnih organizacij in 
OZD. 

programa je delovna skupina upošte
vala izobrazbeno strukturo delegatov, 
izkušnje iz dosedanjega delovanja 
delegatskega sistema. 

Seminarji, ki bodo potekali v sredi
nah od koder izhajajo delegati, se 
bodo pričeli septembra letos, do ta
krat pa bo treba v javni razpravi spre
jeti dokončen program. 

L . K . 

Na volitvah v zbore občinske skup
ščine in skupščine samoupravnih in
teresnih skupnosti smo izvolili 1654 
delegatov, kar je trikrat več kot na 
volitvah leta 1974. Velika večina dele
gatov se z delegatskim sistemom v 
občini, republiki in zvezi srečuje 
prvič, zato je pred nami naloga, da j ih 
usposobimo za delegatsko odločanje 
na vseh ravneh. Pri izdelavi okvirnega 

Volilne priprave 

moramo dalje, začeti snovati novi pro
gram, ki bo osnova za novi samo
prispevek. Najbrž smo si edini v tem, 
da smo uspehe lahko dosegali le po tej 
poti, zato se tudi v bodoče ne kaže 
odrekati temu preizkušenemu načinu 
povezovanja naših interesov, to je in
teresov posameznika v skupni družbe
ni interes. Čimpreje se zato vključimo 
v razmišljanja o novem programu, ki 
bi ga začeli uresničevati z novim 
samoprispevkom od 1/7—1980 dalje. 
Morebiti bi za lažje razmišljanje o pro
gramu bilo koristno naslednje: novi 
samoprispevek bi morali posvetiti iz
gradnji kulturnih in športnih objek
tov, del sredstev pa tudi za naloge v 
krajevnih skupnostih, predvsem na 
področju cestnih povezav. To je le 
nekaj značilnosti, k i naj bi bile temelj 
naše akcije za novi samoprispevek. 

Čeprav je do konca sedanjega re
ferenduma še dovolj časa, pa je prav, 
da se pravočasno pripravimo za nove 
naloge. Če se bomo dogovorili o pro
gramu in poenotili naše skupne cilje, 
se bomo lahko o tem dokončno iz
jasnili predvidoma novembra 1979, ko 
se bomo odločali, koliko bomo pri
spevali za naše skupne namene. 

J.D. 

LETOS SPOMLADI POTEKA MANDAT SAMOUPRAVNIM 
ORGANOM KRAJEVNIH SKUPNOSTI. NOVI STATUTI KS 

V okviru Občinske konference 
SZDL Litija že potekajo priprave na 
volitve novih samoupravnih organov v 
krajevnih skupnostih, ker jim letos 
spomladi poteka mandat. Kadrovske 
in organizacijske akcije v zvezi z vo
litvami novih samoupravnih organov 
bodo vodile krajevne organizacije 
SZDL, obenem z volilnimi opravili pa 
bodo potekale tudi razprave o novih 

statutih krajevnih skupnosti, ki bodo 
sprejeti obenem z izvolitvijo novih 
samoupravnih organov. 

Nedvomno bodo ob tem samo
upravni organi krajevnih skupnosti 
tudi podali poročila o delu v pretek
lem obdobju, preverili izvajanje svojih 
programov in si zadali nove naloge za 
prihodnje obdobje. 

P O P R A V E K 
V prejšnji številki Glasila 

občanov sta na tretji strani pri 
intervjuju izpadla dva podatka, 
ki j ih navajamo v tem poprav
ku: 
1. V članstvu Z K v naši občini 

je 38,4 % neposrednih proiz
vajalcev 

2. V članstvu Z K v naši občini 
je 28,3 % mladih 

Nova delovna organizacija 
Razvoj gospodarske dejavnosti v 

družbenem in zasebnem sektorju je v 
zadnjem obdobju v dokaj velikem po
rastu. Tudi v planskih nalogah je opre
deljeno, da moramo zlasti na gospo
darskem področju hitreje napredovati. 

Še posebej je poudarjeno, da moramo 
poleg tradicionalnih gospodarskih de
javnosti razvijati še nove smeri gospo
darjenja, posebno s področja elektro, 
kovinske, kemične in druge dejav
nosti, kamor bi lahko vključili naše 
delo in znanje. 

Že dalj časa se je kazala potreba, 
da čimbolje povežemo oziroma zdru
žimo delo med družbenim in zaseb
nim sektorjem gospodarstva. Danes je 
situacija taka, da je tako ena kot 
druga stran prisiljena poslovati z mno
žico partnerjev in pri tem izgubljati 
dragoceni čas, k i bi ga lahko zelo 
dobro uporabili za nove dosežke, pa 
tudi za nove gospodarske dejavnosti 
ob manjših stroških. Misel o novi orga
nizaciji, ki naj bi ravno to področje 
našega dela povezala se zato pojavlja 
sama po sebi in bo lahko občutno za
polnila vrzel, k i se kaže v vsakodnevni 
praksi. Tako je predvideno, da bi usta
novili posebno organizacijo za proiz
vodnjo, kooperacijo, trgovino, k i bi v 
svojem poslovnem predmetu zago
tavljala prav to zvezo, t.j. zagotovila 
nemoteno poslovanje organizacijam 
združenega dela in množici občanov, 
ki delajo z zasebnimi sredstvi. Po tej 
poti bi se lahko v mnogo večji meri 
razvijale posamezne dejavnosti, zlasti 
na področju kovinske proizvodnje. 
Istočasno pa bi se po tej poti zago
tovila tudi večja socialna varnost vseh 
udeležencev skupnega programa. Te
žišče nove organizacije bo na koopera-
cijski proizvodnji, kar pomeni zelo 
široko povezavo z vsemi dejavniki, ki 
se danes v občini in izven nje ukvarja
jo z različno proizvodnjo. 

Iz teh nekaj misli je na kratko izka
zan namen, čemu ustanavljamo novo 
organizacijo. Ob tem želimo, da bi se 
čedalje več občanov vključilo v njeno 
poslovanje, kajti s tem bi zagotovili 

njeno gospodarsko moč, sebi pa traj
nejšo perspektivo in dobre gospodar
ske dosežke. Ob tem velja poudariti še 
to, da smo s posebnim planom o raz

voju malega gospodarstva nakazali 
tudi po taki poti uresničevanje njego
vih nalog. 

J.D. 

STVA 
REGRESIRANJE UMETNEGA OSEMENJEVANJA, NA
RAVNIH PRIPUSTOV IN ODKUP TELET ZA NADALJNJE 
PITANJE 

Že dalj časa obstojajo neusklajene cene med mlekom, teleti in mlado 
pitano živino, kar ne stimulira rejcev za pitanje govedi. 

To problematiko je obravnaval tudi zbor kmetov pri Kmetijski zadrugi 
Litija v marcu 1978 in sprejel naslednje sklepe: 
1. dohodek za kmete člane zadruge se po zaključnem računu za leto 

1977 v znesku 87.000,00 din v celoti nameni za regresiranje osemenje
vanja 

2. zaprosi se skupnost za pospeševanje kmetijstva pri Skupščini občine 
Litija, da nameni del sredstev za osemenjevanje in sicer v taki višini, da 
bi skupno s sredstvi pod tč . 1. zadostovala za regresiranje v višini 
240,00 din na plemenico. 

3. do regresa v enaki višini so upravičeni vsi rejci plemenic ne glede na 
umetni ali naravni pripust, pod pogojem da vodijo za svoje plemenke 
B — kontrolo proizvodnosti. Navodila o vodenju B — kontrole daje 
pospeševalna služba v Kmetijski zadrugi Litija. 
Nadalje so dolžni rejci pred uveljavitvijo regresa vsa novo rojena teleta 
tetovirati in predložiti izjavo o tem ali bodo teleta redili doma, ali pa 
jih bodo prodali Kmetijski zadrugi Litija v nadaljnje pitanje ali zakol. 
V primeru, da je tele poginilo pa je treba predložiti veterinarsko po
trdilo. Na osnovi izpolnjenega kontrolnega lista o proizvodnosti krav 
in izjave o tem kam pojde tele je rejec upravičen do regresa za umetno 
osemenjevanje, k i ga bo odobravala pospeševalna služba K Z Litija. 
Resničnost izjav bo kontrolirala veterinarska inšpekcija in zadruga. 

4. službo zadruge se zadolži, da izdela kalkulacijo odkupne cene za teleta 
za pitanje in določi odkupna mesta za teleta in datume odkupov. 
- Ob tem je treba še povedati, daje v SR Sloveniji v pripravi odlok o 

premiji za mleko, k i bo zavezoval vse proizvajalce mleka, ki odda
jajo mleko zadrugi, da jim premija za mleko pripada le v primeru, 
če teleta redijo doma ali oddajo na organiziranem odkupu zadrugi. 
Odlok bo veljal od 15. 1. 1978 dalje. 

V zvezi s tem vabimo vse rejce, da se zglasijo v zadrugi, kjer bodo 
dobili vsa potrebna navodila za vodenje kontrole proizvodnosti krav. 

V zvezi s tč . 4. vas obveščamo, da so določene cene po katerih zadru
ga odkupuje teleta primerna za nadaljnje pitanje in sicer od 33,50 do 
38,50 din za kg žive teže. Glede na to, da marsikateri rejec nima možnosti 
dogona na odkupno mesto, naprošamo vse rejce, da javijo zadrugi koliko 
telet imajo za prodajo, nakar se bomo domenili za način prevzema. 

KMETIJSKA Z A D R U G A 
LITIJA 



Za današnjega sogovornika 
je bil predlagan tov. Lojze 
Kotar, sekretar Občinskega 
sveta Zveze sindikatov Slove
nije Litija. Razgovor je pote
kal pretežno o izvajanju za
kona o združenem delu v naši 
občini, deloma pa tudi o 
drugi problematiki. 

I 

Zakon o združenem delu 
Tovariš sekretar, ali nam za začetek lahko 

poveste nekaj vaših biografskih podatkov? 
Poleti bom dopolnil 31 let. Sem oženjen, 

imam 2 hčerki, sedem let že stanujem v 
Šmartnem, preje pa sem živel v Litiji in 3 
leta v Kresnicah. V 10 letih službovanja sem 
menjal eno službo. Pred sedanjo zaposlitvijo 
sem bil zaposlen v upravi občinske skupšči
ne. Končal sem srednjo zdravstveno šolo, 
izredno pa študiram ekonomijo na Visoki 
komercialni šoli v Mariboru. 

ŠE DOSTI DELA PRI 
URESNIČEVANJU ZAKONA 

Zakon o združenem delu včasih imenu
jemo tudi mala ustava ali delavski zakon. 
Kot sekretar občinskega sindikalnega sveta 
gotovo dosti delate pri izvajanju tega za
kona? 

Res je. Že v pripravi zakona smo v sindi
katih vodili široko javno razpravo o predvi
denih rešitvah. Takratna razprava ni imela 
namen samo seznaniti delavce z določbami 
osnutka, potrebno je bilo analizirati lastne 
razmere in jih prilagajati predvidenim rešit
vam v zakonu. Ko je zakon izšel je bila aktiv
nost še bolj silovita, saj je bilo potrebno v 
razmeroma kratkih rokih uresničiti dohod
kovne odnose znotraj in med delovnimi 
organizacijami. 

Komisija za spremljanje uresničevanje 
zakona o združenem delu je bila pri občin
skem sindikalnem svetu ustanovljena leta 
1976. Kako ocenjujete delovanje te komisije 
v tem obdobju in kako na splošno izvajanje 
zakona o združenem delu v naši občini? 

Komisija je opravila ogromno nalogo, 
včasih pa njena priporočila in stališča niso 
naletela na plodna tla v združenem delu. Na 
področju uresničevanja zakona o združenem 
delu naša občina ne izstopa iz povprečja 
doseženega v SR Sloveniji. 

Ali so komisije ustanovljene tudi v vseh 
OZD? 

Da. V te komisije so vključeni najbolj 
odgovorni delavci samoupravnih organov, 
družbenopolitičnih organizacij in poslo
vodnih organov. 

V kateri OZD v naši občini so po vašem 
mnenju doslej največ storili pri izvajanju 
zakona? 

V Lesni industriji so največ naredili na 
področju samoupravnega organiziranja v 
TOZD, v Predilnici so se angažirali na iska
nju meril za delitev dohodka in sredstev za 
osebne dohodke. Sam ne poznam delovne 
organizacije v naši občini, za katero bi lahko 
trdili, da celovito uresničujejo ZZD. Ta 
prednjači v tej, druga spet v drugi smeri. 

In v katerih OZD gre prepočasi? 
Tako kot na prejšnje vprašanje, lahko 

odgovorim tudi na to. Predilnica, Usnjarna 
Šmartno in nekateri večji dislocirani obrati 
bodo morali storiti več na področju samo
upravnega organiziranja, v vseh pa na iskanju 
novih poti pri urejanju dohodkovnih odno
sov. 

Kako ocenjujete samoupravni položaj 
delavcev v tako imenovanih dislociranih 
obratih v naši občini npr. Elektro-Ljubljana, 
Cestno podjetje, nekatere trgovine itd. ? 

Predvsem ni prave povezave med obra
tom, krajevno skupnostjo in občino. V dele
gatsko odločanje so vključeni preko konfe
renc delegacij. Večjih problemov glede kra
tenja pravic tem delavcem nismo imeli iz 
česar bi lahko zaključili, da je njihov samo
upravni položaj zadovoljiv. Osebno menim, 
da v vseh primerih takšna ocena ne drži. 

Kako je čutiti aktivnost pri izvajanju za
kona v krajevnih skupnostih? 

Komisija in sindikati smo bili predvsem 
usmerjeni na aktivnost v delovnih organiza
cijah. Ko bo dosežena večja povezanost med 
delovnimi organizacijami in krajevno skup
nostjo bo več narejenega v zvezi z zakonom, 
tudi v krajevnih skupnostih. 

Torej je med krajevnimi skupnostmi in 
OZD le še premalo povezave? 

Čisto na začetku v naši občini le nismo. 
Krajevne skupnosti pripravijo letne progra
me, ki so hkrati s sredstvi predmet obravna
ve na zborih delavcev. V tej obliki svobodne 
menjave dela vendarle dosegamo rezultate. 

V SAMOUPRAVNIH INTERESNIH 
SKUPNOSTIH JE BILO PREMALO 

STORJENEGA PRI 
URESNIČEVANJU ZAKONA 

Komisija pri Obč. sindikalnem svetu je 
ugotovila, da je še najmanj uspeha pri uve
ljavljanju zakona v samoupravnih interesnih 
skupnostih. Kako je s tem? 

Res je ugotovitev komisije takšna. Ker se 
pripravlja temeljita analiza »dosežkov in ne-
dosežkov", doseženega ne bi komentiral. 

Ali so po vašem mnenju delegati delavcev 
v skupščinah SIS prišli do izraza? 

Delegatski sistem je mlada institucija 
odločanja in v prvem mandatu verjetno 
praktično nismo bili sposobni napraviti več 
kot smo. Imamo pa dobro zakonodajo, sta
lišča in priporočila družbenopolitičnih orga
nizacij in skupščine, tako, da bo potrebno 
razvijati odnose na doslej doseženem. 

Zborom uporabnikov v skupščinah SIS, 
kjer so delegati iz OZD in krajevnih skup
nosti bo torej potrebno dati mnogo po
membnejše mesto in vlogo? 

V razgovorih z delegati uporabnikov ugo
tavljamo, da so predlogi in sklepi pripravljeni 
in da jih je na skupščinah težko spreminjati. 
Takšno stanje bomo presegli z razpravo v 
dvofaznem in trofaznem postopku odloča
nja, od strokovnih služb pa bo potrebno 
zahtevati variantne predloge. 

MOŽNOSTI V KMETIJSTVU 
Težave so se pojavile tudi na področju 

kmetijstva. Ali menite, da je kmetom zago
tovljen tak družbenoekonomski položaj, kot 
je določen v zakonu? 

Tako kot je zapisano v dokumentu SZDL 
o nadaljnjem razvoju kmetijstva in vasi, prav 
gotovo ne. Kmetijske zadruge čakajo še na 
ustrezen zakon, čeprav je ZZD o teh odno
sih dovolj jasen. Kmetje kooperanti bi mo
rali biti bolj prodorni pri razreševanju 
dohodkovnih odnosov med kmetijskimi 
zadrugami in kooperanti. 

V kolikšni meri torej kmet - kooperant 
odloča skupno z delavci kmetijske zadruge, 
kjer je v kooperantskem odnosu? 

Imajo skupne organe samoupravljanja v 
kmetijskih zadrugah. Da pa bo kmet - ko
operant resnično upravljal proizvodne od
nose, iz katerih pridobiva dohodek, bo po
trebno v obeh kmetijskih zadrugah ustano
viti temeljne zadružne organizacije, ki imajo 
po zakonu status TOZD-a. 

Kako izvajamo zakon v šolstvu? 
Smatram, da še ni celovito izpeljana svo

bodna menjava dela med šolami in združe
nim delom, kjer pa je šola le en člen v verigi 
in slabih rezultatov ne gre pripisati njej. 
Precej so šole naredile na področju nagraje
vanja po delu, kjer je bilo tudi nekaj hude 
krvi. V razpravi je samoupravni sporazum o 
ustanovitvi skupnosti šol, kot ene izmed 
oblik razreševanja skupnih problemov šol v 
občini. 

DELAVCI ODLOČAJO O DOHODKU 
Ali imajo delavci v naših OZD vse možno

sti, da odločajo o celotnem prihodku? 
Ustava in zakon o združenem delu jim 

zagotavljata te pravice, od stopnje razvitosti, 
od samoupravnih odnosov v delovni organi
zaciji pa je odvisno ali takšno možnost imajo 
ali ne. 

Kaj bi morali po vašem mnenju storiti, da 
bi delavci imeli vse možnosti odločanja o 
celotnem prihodku? 

Izpopolniti sistem informiranja in 
ustrezna samoupravna organiziranost sta po 

mojem mnenju ključna pri odločanju. V 
masi interes posameznika ne pride do izraza, 
zato so izhod samoupravna jedra, sindikalne 
skupine in podobne oblike organiziranja de
lavcev. Veliko pa je potrebno storiti na po
dročju osveščanja delavcev in družbenega 
planiranja. 

Tudi razporejanje dohodka v OZD je 
stvar delavcev. To je temeljno načelo zakona 
in ustave. Ali so pri tem delavci v naši občini 
v OZD resnično tisti, ki odločajo o do
hodku? 

Formalno da. Praksa pa je marsikdaj dru
gačna, posebej takrat, ko se sprejemajo raz
lični sporazumi, ki finančno niso ovredno
teni in je o sredstvih govora šele kasneje v 
nekem izvedbenem aktu. 

V katerih primerih v naši občini imajo 
strokovne službe v OZD še vedno preveč 
moči? 

Kjer ni ustrezne samoupravne organizi
ranosti, razmejenih odnosov med „proizva-
jalci" in strokovnimi službami, osveščenosti 
delavcev, močnega sindikata, organizacije 
ZK, ZSMS, imajo strokovne službe prav 
gotovo preveliko oblast nad dohodkom. 
Bralec bo lahko sam ocenil, ali dela v OZD, 
kjer je stanje drugačno od opisanega. 

Ali so se pojavljali v naši občini tudi 
primeri zavestnega odtujevanja pravic delav
cev o razporejanju dohodka v OZD? 

Mislim, da ne. 

Delavec brez dobrih informacij ne more 
kvalitetno odločati o rezultatih svojega dela. 
Kako je v naših 'OZD urejena informiranost 
delavcev?. 

Tudi sam sem prepričan o tem. Predil
nica, Usnjarna Šmartno, delno Lesna indu
strija so z mesečnimi glasih, in posebej Pre
dilnica z dnevnimi informacijami, na dobri 
poti k ustrezni informiranosti članov kolek
tiva. Drugje je stanje bolj klavrno in ostajajo 
zbori delavcev, delegati v samoupravnih 
organih, edine oblike informiranja o doga
janju v kolektivu. 

Torej obstaja še vedno veliko število de
lavcev, ki so nepravočasno in pomanjkljivo 
informirani? 

Mislim da. 

Ali menite, da so v Predilnici pogoji za 
oblikovanje več TOZD-ov? 

Delavci v Predilnici so v analizah ugotovili, 
da ne. Njihovo mnenje je odločilno, ne 
moje. Po zaključku sedanje investicije v pro-
izvodno-skladiščno halo, bodo ponovno pro
učili samoupravno organiziranost. 

Ali sta Mercator v L itiji in trgovina Cen-
tromerkur TOZD? 

Nista. Tudi v teh dveh in še pri nekaterih 
dislociranih obratih bo potrebna ponovna 
analiza samoupravne organiziranosti. 

Ali imajo v naši občini vse TOZD tudi 
svoje žiro račune? 

Vse naše TOZD imajo svoje žiro račune, 
razen TOZD Zdr. varstvo. 

Delitev sredstev za osebne dohodke je 
prav tako neodtujljiva pravica delavcev. 
Kako ocenjujete nagrajevanje po delu v naših 
OZD? 

V formalnem smislu so vse delovne orga
nizacije SDK predložile akt, s katerim so na 
novo ovrednotile delovne naloge in opravila. 
Narobe bi bilo, če bi z dograjevanjem sistema 
delitve osebnih dohodkov sedaj prenehali, 
ker prav gotovo nismo „pojedli vso pamet" 
na tem področju. Nadaljnja aktivnost bo tu 
prav gotovo potrebna in komisije v OZD in 
drugih delovnih skupnostih čaka še veliko 
dela. 

Kako pa izvajamo nagrajevanje direktor
jev po delu? 

Tako kot ostalih kategorij delavcev. 
Ali ste tudi vi nagrajevani po delu? 
Mislim, da sem. 
Kakšno vlogo ima stopnja izobrazbe pri 

nagrajevanju po delu? Zlasti v šolstvu je bilo 
nekaj hude krvi pri tem? 

Popolnoma je ne kaže izločiti, ker bi s 
tem odpravili stimulans za izobraževanje. V 
šolstvu je bilo res nekaj problemov glede 
tega, bili pa so jih sami sposobni razrešiti. 

Ali ste v obdobju od uveljavitve zakona 
na občinski sindikalni svet prejeli kakšne pri
tožbe delavcev glede odtujevanja njihovih 
pravic? 

Imeli smo takšne pritožbe, ki smo jih 
uspešno razrešili sami ali skupaj z družbenim 
pravobranilcem samoupravljanja. Predvsem 
je šlo za delitev osebnih dohodkov. 

ČLANARINA NI VISOKA 
Tovariš sekretar, morda bi naše bralce 

zanimali podatki o sindikalni članarini 
Kako se uporabi članarina? 

Za dejavnost sindikata član prispeva 
0,60% od netto osebnih dohodkov. 40% 
ostane osnovni organizaciji,33% občinske
mu svetu ZS, 17,9 % republiškemu svetu in 
9,1 % zvezi sindikatov Jugoslavije. 

Znano je, da si dosti prizadevate za večje 
vključevanje delavcev iz drugih repulik v 
družbeno in politično življenje v naši občini 
in na splošno za njihove boljše življenjske 
pogoje. Ali mislite, da v občini dovolj stori
mo na tem? 

Z novim samskim domom bomo uredili 
stanovanjske razmere in problem prehrane. 
Delovne organizacije in OSS bi morale več 
storiti za njihovo družbeno počutje, športno 
aktivnost, ker so to predvsem mladi delavci. 
Sam pa bi želel odgovor na vprašanja, zakaj 
novi samski dom ni naseljen, saj so gradbena 
dela že zaključena in do kdaj se bo odlašalo 
z neselitvijo? 

Kakšno je vaše mnenje o lastnikih vi
kendov, ki imajo družbeno stanovanje? 

Če je vikend primeren za stanovanje bi 
moral družbeno stanovanje izprazniti. Odlo
čilna pri tem bi bila po mojem mnenju ve
likost vikenda in oddaljenost od delovnega 
mesta. 

Menda ste navdušen smučar? 
Za rekreacijo v zimskem času res rad 

smučam, čeprav nisem kak specialist. 

Kaj menite o našem nogometu? 
Padel je na nizke veje, mladi bi se morali 

naučiti več osnovnih nogometnih veščin. 
S kakšnim avtom se vozite? 

VW 1300 hrošč, letnik 1969. 
Ali dopust preživite na morju, v gorah ali 

kje drugje? 
Dopust kombiniram. Poleti kakšen teden 

na morju, delo pri gradnji hiše, na kmetiji pri 
stari mami, ob nedeljah pa na družinske izle
te v srednje gorstvo - Zasavska gora, Janče, 
Kum. Peš, ne z avtom. 

Kaj menite o možnostih letovanja delavca 
s 4.000din osebnega dohodka v naših ob
morskih hotelih? 

Ker so cene v hotelih za naše razmere vi
soke, s takšnim OD ni mogoče misliti na 
družinski dopust. Problem rešujemo z regre
som, počitniškimi domovi, sorodniki in 
znanci ob morju, posojili, kakor se pač kdo 
znajde. 

Kaj menite o litijskih gostilnah? 

V slabem stanju so, kar se tiče kulture 
okolja, strežbe, arhitekture, domačnosti. 
Sicer pa v gostilne redko zaidem, ker nimam 
časa. 

Kje je po vašem mnenju vzrok za dokaj 
visoko število alkoholikov v naši občini? 

V kulturi uživanja alkoholnih pijač. 

Za zaključek pa še običajno vprašanje. 
Koga predlagate za naslednji razgovor? 

Predlagam, da v maju, mesecu mladosti; 
izvedete razgovor s predsednikom ali sekre
tarjem OK ZSMS Litija o delu in problemih 
mladine. 



SKUPŠČINA SE JE SESTALA V NOVEM SESTAVU-PREDSEDNIK JE 
PONOVNO J02E DERNOVŠEK 

12. aprila seje sestala na 1. seji v novem delegatskem sestavu. Od leve proti desni sedijo v prvi vrsti: 
Branko Pintar, sekretar komiteja OK ZKS, Miro Kaplja, predsednik OK SZDL, Jože Dernovšek, 
predsednik SO, in Slavko Urbič, strokovno politični delavec OK SZDL (Foto: „Zofka") 

Na 1. seji so se sestali 12. aprila vsi zbori občinske 
skupščine. Delegati bodo v drugem mandatnem ob
dobju delegatskega sistema nadaljevati delo: zbor zdru
ženega dela bo štel 28 delegatskih mest, zbor krajevnih 
skupnosti 18 in družbenopolitični zbor 25. Zbori so 
izvolili tov. Jožeta Dernovska za predsednika skupšči
ne in mu s ponovnim zaupanjem izrekli vse priznanje 
za delo v preteklih štirih letih. Ponovno je bila izvolje
na tudi podpredsednica skupščine tov. Regina Kralj, 
ravnateljica osnovne šole „Milan Borišek" Litija. 
Kandidat za predsednika izvršnega sveta tov. Stane 
Hrovat je predlagal da postanejo člani novega izvršnega 
sveta: 
— Jože Grošelj, iz osnovne šole Litija, 
— Lojze Kotar, iz TOZD „Pletilje" Litija 
— Franc Vidic iz KS Kresnice 
— Janez Zarnik iz ..Gradmetala" -
— Marica Merzel iz strokovne službe SIS 
— Kramžar ing. Ivo, načelnik oddelka za gospodarstvo 
— Karlo Lemut, načelnik oddelka za občo upravo, 

družbene službe in proračun, 
— Franc Mali, načelnik oddelka za notranje zadeve, 
— Tone Pavliha, načelnik oddelka za ljudsko obram

bo. 
Zbori so se s predlogi strinjali in so izvolili pred

sednika in člane izvršnega sveta. 
Skupščina se je konstituirala tudi s tem, da je ime

novala nove predsednike in člane komisij: 
— za družbeno nadzorstvo, 
— za prošnje in pritožbe, 
— za zadeve borcev in invalidov NOV, 
— za volitve in imenovanja ter kadrovske zadeve, 
— za oblikovanja in občinska priznanja, 
— statutarno pravno komisijo, 

— za pregled samoupravnih aktov, 
— za preventivno vzgojo v cestnem prometu, 
— za dograjevanje samoupravnega sistema, 

Tudi v tem mandatnem obdobju bodo sklepali za
konske zveze: 

Jože Dernovšek,. SOb Litija 
Regina Kralj, OS „Milan Borišek", 
Miro Kaplja, OK SZDL, 
Gojko Vidovič,_Predilnica Litija, 
Jože Grošelj, OŠ Litija 
Jože Sevljak, OŠ Šmartno 
Stane Volk, Ustje p. Šmartno 
Janko Hauptman, „Kovina" Šmartno 
Avgust Fekonja, Kresniške poljane 42. 
Za nemoteno delo republiške skupščine so zbori 

izvolili delegate za delegacijo za zbor občin zbor zdru
ženega dela republiške skupščine. 

S tajnim glasovanjem so zbori potrdili listo kandi
datov:^ 
— za člane predsedstva SR Slovenije 
— za delegate v zvezni zbor skupščine SFRJ, 
— družbenopolitični zbor pa je izglasoval listo kandi

datov za delegate družbenopolitičnega zbora skup
ščine SR Slovenije. 
Zbore občinske skupščine bodo vodili delegati: 

— Stane Volk, predsednik družbenopolitičnega zbora 
— Martina Kralj, predsednica zbora združenega deta 
— Boris Čopar, predsednik zbora krajevnih skupnosti. 

Zbori so izvolili tudi podpredsednike posameznih 
zborov. 

Tudi pionirji niso pozabili na pozdrav delegatom in 
jim želeli plodno delo v mandatni dobi — pridružimo 
se jim. 

Obrazložitev predlogov za vodilne funkcionarje občinske skupščine je na 1. seji podal sekretar OK 
SZDL Tine Brilej (Foto: „Zofka") 

I Z V L E Č E K 

iz odloka o določitvi imen novozgrajenih ulic na območju občine Litija 

V skladu s predpisanim postopkom, ki so določena 
s pravilnikom o označevanju imen naselij, ulic in trgov 
ter o označevanju hiš in Odloka občine Litija o ozna
čevanju stanovanjskih in poslovnih zgradb, se s tem 
odlokom določajo imena ulic in cest v novozgrajeni 
stanovanjski soseski - zazidalni načrt Litija - desni 
breg. 

Z izgradnjo stanovanjske soseske sedaj imenovane 
»Rozmanov trg" se spreminja obseg te soseske, ki na
rekuje imenovanje novih ulic in cest. 

Na novo se imenuje: 
1. „ulica Mire Pregljeve" 

Cesta, ki povezuje Zasavsko cesto in Levstikovo in 
vodi mimo osn. šole in blagovnice Centromerkur 
2. „Ulica Milana Boriška" 

Cesta, ki povezuje Valvazorjev trg in ulico Mire 
Pregljeve in vodi mimo TVI) Partizana 

3. „Cesta Komandanta Staneta" 
Cesta, ki povezuje ulico Mire Pregljeve in bodočo 
cesto, ki bo povezovala Zasavsko cesto in Grbinsko 

4 . 
cesto preko litijskega polja. 
.Ulica Luke Svetca 

Česta, ki poteka vzporedno z bodočo cesto, ki bo 
povezovala Zasavsko cesto in Grbinsko cesto 

5. „Ulica solidarnosti" 
Cesta, ki povezuje ulico Luke Svetca in ulico Mire 
Pregljeve 

6. ,,Maistrova ulica" 
Cesta, ki povezuje ulico Luke Svetca in Grbinsko 
cesto oziroma ulico Mire Pregljeve 

7. „Savska cesta" 
Cesta, ki se odcepi od Zasavske ceste in vodi proti 
Kegljišču in Ribniškemu domu. 
Spremeni pa se obseg in potek „Brodarske ulice", 

ki povezuje bodočo cestno povezavo Zasavske ceste z 
Grbinsko cesto in Ulico Mire Pregljeve ter poteka za 
obrtnim centrom in bencinsko črpalko nasproti Keglji
šča. 

S tem odlokom je določen tudi način ter postopek 
za namestitev hišnih tablic. 

I Z V L E Č E K 
iz odloka o spremembi odloka o družbeni skrbi za udeležence narodnoosvobodilne 
vojne in drugih vojn ter njihove družinske člane 

Določilo 11. člena prej veljavnega odloka se s tem 
odlokom spreminja in se na novo glasi: ..Uživalcem 
stalne priznavalnine, ki jih družbeni dogovor ne obse
ga, imajo pa iz preteklih let uveljavljeno to pravico, jim 
s tem odlokom preneha ta pravica." 

Na ravni republike je bil v letu 1977 sklenjen druž
beni dogovor o skupnih osnovah in merilih za podelje
vanje priznavalnin udeležencem NOV, katere urejajo 
občinske skupščine s svojimi predpisi. Ta družbeni 
dogovor je bil objavljen v Ur. listu SRS, št. 18/77. 

Z družbenim dogovorom so podana tudi merila za 
podeljevanje priznavalnin, kakor tudi oblikovanje vi
sine teh. Zato se spreminja 20. člen sedaj veljavnega 

odloka, s katerim je bilo določeno, da se določila 
družbenega dogovora glede oblikovanja višine prizna
valnin uveljavijo do 31. 12. 1980. 

S to spremembo pa se bodo na območju občine 
Litija v skladu z omenjenim družbenim dogovorom 
priznavalnine oblikovale in dosegle usklajenost z druž
benim dogovorom najkasneje do 31. 12. 1979. To po
meni, da se bo priznavalnina v letu 1978 vsem upravi
čencem povečala tako, da bo dosegla 2/3 družbenega 
dogovora, dočim bo v celoti dosežena višina v letu 
1979. 

Hitrejši in aktivnejši pristop k revalorizaciji prizna
valnin je nujen, saj je večina upravičencev priznavalnin 
v šibkem socialno-materialnem položaju. 

P O R O Č I L O 
o upravičencih do otroških dodatkov v občini Litija za leto 1977 
I. OTROŠKI DODATKI OTROK DELAVCEV IN UPOKOJENCEV 
1. Upravičenci do otroških dodatkov so delavci, upokojenci, z osebnimi dohodki na družinskega 

člana: 
do 1.200 din 260 din mesečno za prvega otroka 
od 1.200 do 1.400 din 220 din 
od 1.400 do 1.900 din 170 din 
od 1.900 do 2.200 din 130 din 
Posebni dodatek v višini 60 din pripada edinim hranilcem in težje prizadetim otrokom v višini 
105 din. 

2. Po stanju 30/9-1977 je bilo v občini Litija skupaj 1 587 upravičencev do otroških dodatkov, od 
tega 1433 delavcev in 154 upokojencev. Otroški dodatek je prejemalo skupaj 3067 otrok, od 
tega 2816 otrok delavcev in 251 otrok upokojencev. 
Posebni dodatek je prejemalo skupaj 193 otrok edinih hranilcev od tega 130 delavcev in 63 
upokojencev. 
Posebni dodatek je prejemalo skupaj 35 težje prizadetih otrok, od tega 18 od delavcev in 17 od 
upokojencev. 

3. Skupni zneski izplačanih otroških dodatkov so v letu 1977 znašali: 
- otroški dodatek 8.807.160 
— posebni dodatek za otroke 

edinih hranilcev 138.960 
— posebni dodatek za težje 

prizadete otroke 44.100 
S k u p a j : 8.990.220 

Postopek, nakazila in vse druge zadeve otroških dodatkov upravičencev delavcev in upokojencev 
v celoti vodi strokovna služba Regionalne zdravstvene skupnosti Ljubljana. 

II. OTROŠKI DODATKI OTROK KMETOV 

1. Upravičenci do otroških dodatkov so kmečke družine, ki ne presegajo 600 din katastrskega 
dohodka letno na družinskega člana. Do posebnega dodatka so upravičeni otroci edinih hranil
cev, in težje prizadeti otroci. 
Otroški dodatki za enega otroka znašajo mesečno: 
- 160 din otroški dodatek 
- posebni dodatek 60 din za otroke edinih hranilcev 
— za težje prizadete otroke pa 105 din 

2. Po stanju 30/8-1 977 je bilo v občini Litija skupaj 208 kmečkih družin, ki so prejemale otroške 
dodatke za 488 otrok. 
Posebni dodatek je prejemalo 21 edinih hranilcev za 38 otrok, družine težje prizadetih otrok 9 
za 9 otrok. 

3. V letu 1977 je bil za otroške dodatke in posebne dodatke skupen izdatek 973.160 din. 
Celoten postopek, nakazila in vsa druga opravila za otroške dodatke otrok kmetov vodi strokov

na služba Skupnosti otroškega varstva Litija. 
POROČILO SESTAVILA: 

Mari Merzel, I. r. 

KAKO SMO LANI GOSPODARILI? 

Pri primerjanju rezultatov poslovanja izleta 1977 z 
letom 1976 moramo poleg nizkih osnov iz leta 1976 
upoštevati tudi spremembe v obračunskem sistemu. 

V podatkih, ki jih nadalje navajamo, so zajete vse 
OZD in TOZD s področja gospodarstva (v skupni vsoti 
je izpuščeno GG, TOZD GO Litija zaradi neorganiza-
cije), s področja družbenih dejavnosti niso vključene 
družbenopolitične organizacije, skupne strokovne 
službe SIS družbenih dejavnosti, prikazani pa so tudi 
nekateri pokazatelji za 2 2 poslovnih enot. 

Organizacije združenega dela so v letu 1977 obra
čunale celotni prihodek v višini 1.497.896 tisoč din, 
kar je 18 % vec kot v letu 1976. Za preko 30 % se je 
povečal v Lesni industriji Litija TOZD Gradmetal in 
Splošni mizarski delavnici v Gabrovki. 

Za navedeni znesek celotnega prihodka so organi
zacije združenega dela obračunale 1.060.591 tisoč din 
porabljenih sredstev oz. 14% več kot v letu 1976. 
Delež amortizacije v porabljenih sredstvih je v letu 
1977 znašal približno 4 %, v letu 1 976 pa 5 %. 

Po obračunu porabljenih sredstev je OZD ostalo v 
letu 197X437.2 84_tisoc din dohodka ali 30 % več kot 
v letu 1'976. Za več kot 30 % seje dohodek povečal v 
Predilnici Litija, Lesni industriji Litija, TOZD Indu
striji apna Kresnice, Kovini Šmartno, TOZD Pletilji in 
Kmetijski zadrugi jGabrovka - Dole. Le za 4 oz. 5 %se 
je dohodek povečal v obrti in pa TOZD Mizarstvu 
Lesna industrija Litija. Planirani dohodek je bil v 
povprečju presežen za l ,%. 

V letu 1 977 je bil čisti dohodek dosežen v občini v 
višini 334.899 tisoč din, kar je 27 % več kot v letu 
1976. Delež čistega dohodka v dohodku je leta 1977 
znašal 76,6 %, leta 1 976 pa 78,6 %. 

V letu 1976 smo v občini na 100 din porabljenih 
sredstev ustvarili 1 36 din celotnega prihodka, v letu 
1977 pa 141 din celotnega prihodka, kar pomeni, da 
se je ekonomičnost povečala za 4 % v primerjavi z 
letom 1976. 

Bruto dohodkovna produktivnost pa se je v 
povprečju povečala za 23 %, neto pa za 20 %. 

V letu 1977 so se sredstva za osebne dohodke in 
skupno porabo povečala za 28 %, izplačana sredstva za 
čiste osebne dohodke pa so porasla za 25 %. 

Predilnica Litija, Lesna industrija Litija in TOZD 
Usnjarna Šmartno so v letu 1977 skupaj izvozile za 
130.330 tisoč din, kar je za 1 3 % več kot v letu 1976. 

Sredstva za osebne dohodke in skupno porabo so se 
na področju družbenih dejavnosti povečala za 26 %, 
sredstva za čiste osebne dohodke pa so se povečala za 
24%. 

Poslovne enote pa so v letu 1977 ustvarile za 6955 
tisoč din skupnega prihodka, kar je 3 % več kot leta 
1976. 

Iz tabele so razvidni povprečni osebni dohodki na 
zaposlenega in pa števOo zaposlenih po stanju konec 
meseca. 

Povprečni osebni dohodek v gospodarskih dejav
nostih za občino je znašal v letu 1977 4J79 din, v 
republiki pa 4.693. Porastel je tako v občini kot re
publiki za 19%. Povprečni osebni dohodek je bil v 
letu 1977 v gospodarstvu višji v organizacijah dela kot 
v poslovnih enotah, v letu 1976 je bilo obratno. 

Povjtsčni osebni dohodek na področju družbenih 
dejavnosti v občini se je povečal v primerjavi z letom 
1976 ;:a 17 % in znaša v letu 1977 5.587 din. V SRS 
pa je povprečni osebni dohodek v negospodarstvu višji 
in znaša 5.719_ din, v primerjavi z letom 1976 se je v 
republiki povečal za 19 %. Iz tabele je razvidno, da višji 
povprečni osebni dohodek dosegajo zaposleni v 
t notah. 

4 V negospodarski dejavnosti povprečni osebni do
hodek v občini zaostaja za povprečnim v republiki kot 
P4. v gospodarstvu. 

Skupno se je v SRS in občinijjovprečni osebni do
hodek povečal za 19%. Povprečni osebni dohodek v 
republiki znaša 4.844 din, v občini pa je nižji za 544 
din. in znaša 4.300 din. 

Število zaposlenih v občini se je povečalo za 4 %. 
Zaposlenost je hitreje rastla v družbenih dejavnostih. 

P O D R O Č J E O čisti OD na delavca iS število zaposlenih po stanju konec meseca 

1976 1977 Ind. 1976 1977 Ind. 

1. Gospodarstvo: 3.498 4.179 119 3.651 3.800 104 
- OZD 3.496 4.190 120 3.283 3.420 104 
— enote 3.515 4.081 116 368 380 103 

2. Negospodarstvo 
— OZD in delovne 

2. Negospodarstvo 
— OZD in delovne 

skupnosti 4.765 5.566 117 315 334 106 
- enote 5.294 5.921 112 17 21 124 

3. Skupaj 1+2 3.606 4.300 119 3.983 4.155 104 
4. SRS: 4.068 4.844 119 — E7J>] — 

Na osnovi teh podatkov lahko ZEključimo, da so 
OZD občine Litija poslovale uspešno. Nobena OZD ni 

v svojem zaključnem računu za leto 1977 izkazala 
izgube. 

KOMUNALNA DEJAVNOST V LETIH 1978-1980 

Namen tega sestavka je seznaniti občane o komu
nalni gradnji, obsegu komunalnih uslug in obsegu 
modernizacije občinskih cest ter načinu financiranja 
postavljenih nalog in srednjeročnem planu komunalne 
skupnosti, ki je trenutno v javni razpravi. 

Plan je sestavljen iz treh delov in sicer: 
1. Srednjeročni plan komunalnega urejanja stavbnih 

zemljišč 
2. Srednjeročni plan vzdrževanja in modernizacije 

občinskih cest I. kategorije 
3. Srednjeročni plan izgradnje individualnih komu

nalnih naprav (vodovodov, kanalizacija s čistilno 
napravo, odlagališče smeti, mrliška vezica s poko-
gališčem) 

tem srednjeročnim planom opredeljujemo po
litiko do omenjenih dejavnosti in način združevanja 
potrebnih finančnih sredstev za realizacijo postavljenih 
nalog. 

Naloge, ki smo si jih postavili do leta 1 980 na po
dročju komunalnega 

urejanja stavbnih zemljišč so: 

— izdelati revizijo urbanističnega načrta za mesto 
Litija in Šmartno, 

— izdelati zazidalni načrt z vsemi projekti komunalnih 
naprav za zazidalni otok GS-4 s Praproščami (zazi
dalni otok GS-4 je območje vzhodno od naselja in
dividualnih hiš na Graški Dobravi do konca Pra-
prošč) 

— izdelati zazidalni načrt z vsemi projekti komunalnih 
naprav za zahodni del zazidalnega otoka LS-12 
(zahodni del zazidalnega otoka LS-12 je območje 
zahodno od naselja individualnih hiš na Litijski 
Dobravi) 

(Nadaljevanje na 5. strani) 



(Nadaljevanje s 4. strani) 
— izdelati del glavnih projektov komunalnih naprav za 

Kresnice 
— izdelati glavne projekte za čistilno napravo 
— izdelati kataster komunalnih naprav 
— izdelati projekte za ureditev kanalizacije na Graški 

cesti in za ureditev mestnih ulic in trgov v Litiji in 
Šmartncm (Predilniška, Topilniška, Cesta Zas. bat., 
Trg na Stavbah in druge) 

— izdelati projekt rekonstrukcije Graške ceste 
— izdelati zazidalni načrt s projekti komunalnih 

naprav za zazidalni otok ŠS-23 v Šmartnem — 
Miška dolina 

— zgraditi enostranski hodnik za pešce ob Ljubljanski 
in Grbinski cesti 

— komunalno urediti stavbna zemljišča v zazidalnem 
otoku LS-12 na Litijski dobravi in ŠS-18 na Ustju v 
Šmartnem 

— zgraditi kanalizacijski zbiralnik S 2 (I. faza čistilne 
naprave) 

— zgraditi, vzhodno povezavno cesto na Rozmanovem 
trgu med Zasavsko in Grbinsko cesto 

— zgraditi javno razsvetljavo na cestnih priključkih na 
most in nadvoz 

— modernizirati občinsko cesto v Kresnicah mimo 
železniške postaje v dolžini cca 700 m 

— zgraditi priključne ceste k zazidalnemu otoku št. 5 
v Kresnicah v dolžini cca 500 m 

— zgraditi kanalizacijo v Kresnicah v dolžini cca 
600 m 

— sofinancirati izgradnjo avtobusnega obračališča v 
Šmartnem in kartilenturno ureditev novega stano
vanjskega naselja Cerkovnik, 

— modernizirati naslednje mestne ulice: Cesto Zasav
skega bataljona, Predilniško ulico, Topil niško ulico, 
del Marxkove poti, del Kidričeve ceste, cesto za 
Krajevnim uradom v Šmartnem, cesto za Kovino v 
Šmartnem, Brodarsko ulico, cesto II. kat. na Frtici 
in Ponoviško cesto 

— Položiti zgornjo plast asfalta na Sitarjevški cesti 
— zgraditi podaljšek hodnika za pešce do Kegljišča ob 

Zasavski cesti, 
— zgraditi otroško igrišče na Rozmanovem trgu in na 

Ustju, 
— Urediti parkirne prostore in okolico garaž na Stav

bah, 
— urediti dvorišča pred stanovanjskimi stolpiči 

Rozmanov trg 3, 5, 7, 9, 11 
— zgraditi podaljšek Rozmanove ceste na Rozmano

vem trgu, 
— zgraditi servisno cesto na Rozmanovem trgu, 
— zgraditi povezavno cesto med Zasavsko cesto in 

staro os. solo, 
— zgraditi kanalizacijo ob Grašfci cesti, 
— zgraditi cesto mimo zadružnega doma v Šmartnem 
— komunalno urediti stavbna zemljišča v zazidalnih 

otokih GS - % Graška dobrava in ŠS - 18 Šmartno 
— Miška dolina 

— zgraditi II. fazo čistilne naprave in 
— druga manjša dela. 

Potrebna finančna sredstva za realizacijo omenjenih 
nalog bo komunalna skupnost zagotovila iz lastnih 
virov in z investicijskimi krediti. Osnova za pridobitev 
kreditov so lastni viri finančnih sredstev komunalne 
skupnosti, ki so sestavljeni predvsem iz: 
— nadomestila za uporabo stavbnega zemljišča, 
— prispevka za financiranje gradnje omrežja komu

nalnih objektov in naprav t.j. 1 % od bruto osebne
ga dohodka iz stanovanjskega prispevka in 
— prispevka k stroškom urejanja stavbnih zemljišč t.j. 

prispevek občanov kupcev stavbnih zemljišč, so
financiranja občanov pri modernizacijah cest, ulic, 
trgov, dvorišč, zelenic, otroških igrišč in drugo, pri
spevki po pogodbi za razne industrijske objekte in 
drugo. 
Iz navedenega lahko razberemo, da načrtujemo v 

prihodnjih letih precej razgibano gradnjo komunalnih 
naprav in objektov, ki so pogoj za nadaljnji razvoj 
družbeno usmerjene in individualne gradnje in hkrati 
izboljšujejo naš življenjski prostor in izgled okolja v 
katerem živimo.^ 

V srednjeročnem planu izgradnje individualnih 
komunalnih naprav smo opredelili predvsem način 
združevanja finančnih sredstev za izgradnjo ojačanega 
mestnega vodovoda ter nakazali možnosti in načine 
zbiranja sredstev za izgradnjo nujno potrebnih komu
nalnih objektov in naprav t.j. čistilne naprave z zbir
nimi kanali, odlagališča odpadkov in mrliška vežica s 
pokopališčem v Litiji. Glavna naloga na tem področju 
je zagotoviti sredstva za razširjeno reprodukcijo indi
vidualnih komunalnih objektov in naprav, kar bo 
omogočilo, da bomo v tem srednjeročnem obdobju do 
leta 1980 zgradili prepotrebne komunalne objekte in 
naprave. Prvi rezultati delovanja v tej smeri so ze vidni, 

saj smo z uvedbo prispevka za razširjeno reprodukcijo 
vodovodnih objektov in naprav že prižgali zeleno luč 
za zgraditev ojačanega mestnega vodovoda. V le
tošnjem letu načrtujemo pričetek gradnje ojačanega 
mestnega vodovoda^ ki obsega: 
— razširiti in povečati kapaciteto obstoječega zajetja 

ob Ljubljanski cesti ter zavarovanju okolice, 
— zgraditi nov tlačni vod od obstoječega črpališča do 

rezervoarja na Sitarjevcu, 
— dograditi in s tem povečati kapaciteto obstoječega 

rezervoarja na Sitarjevcu in 
— zgraditi nadvišni rezervoar, ki bo oskrboval z vodo 

višje ležeče stanovanjske soseske v Litiji in Šmart
nem. 
V srednjeročnem planu vzdrževanja in moderni

zacije občinskih cest I. kategorije opredeljujemo poli
tiko do vzdrževanja cest in do modernizacije občinskih 
cest. 

V njem smo opredelili, da se morav organizirati 
skupinsko vzdrževanje cest, kar je omogočilo zmanjša
nje števila cestarjev iz 18 na 13 in hkrati izboljšalo 
kvaliteto vzdrževanja. Finančna sredstva, ki so potreb
na za to dejavnost bomo na osnovi zakona o spre
membah in dopolnitvah zakona o komunalnih dejav
nostih posebnega družbenega pomena združevali de
lavci v TOZD, poslovnih enotah, delovnih skupnostih 
in drugih samoupravnih organizacijah ter občani, ki z 
osebnim delom z lastnimi sredstvi opravljajo gospodar
sko dejavnost. Sredstva bomo združevali na podlagi 
samoupravnega sporazuma oziroma odloka, ki ga 
lahko sprejme občinska skupščina za vse tiste, ki bi k 
sporazumu ne pristopili. S tem bomo zagotovili sredst
va za izvedbo sprejetega programa vzdrževanja in ob
navljanja občinskih cest I. ktg. Finančna sredstva, ki se 
zbirajo na računu komunalne skupnosti iz naslednjih 

— dohodka od prodaje bencina, 
— 50 % od vplačane pristojbine za cestno motorna 

vozila in 
— prispevka za odvzete savske agregate, 
smo namenili za modernizacijo občinskih cest in hkra
ti sprejeli kriterije za določanje prednosti moderni
zacije. V Kriterijih smo opredelili predvsem naslednje: 
— modernizirajo naj se v prvi vrsti tiste ceste, ki so 

prometno važnejše (prevoz otrok v šolo, redna avto

busna proga, prevoz delavcev na delo, gospodarska 
dejavnost itd.), 

— cesta poteka skozi naselje, 
— že začeta modernizacija ceste s sredstvi in delom 

občanov v krajevnih skupnostih, 
— že izglasovan samoprispevek za modernizacijo ceste, 
— urejeni, zemljiško lastninski odnosi za uporabo 

zemljišča za modernizacijo ceste, 
— najmanjša udeležba občanov v krajevni skupnosti je 

55 % vrednosti modernizacije ceste (finančna sred
stva, material, delo) in 

— v primerih, da občani v krajevni skupnosti ne bi 
zagotovili lasten delež, se bodo sredstva prenesla na 
drugo krajevno skupnost, ki bo izpolnjevala pogoje. 
Sv takšnimi opredelitvami in načrtovano visino fi

nančnih sredstev bo v tem srednjeročnem obdobju do 
leta 1980 možna modernizacija naslednjih cestnih 
odsekov: 
1. Bajernik — Velika Kostrevnica — Lupinica v dolžini 

cca 3,5 km (že izdelana) 
2. Sava - Ponoviče - Konrad, v dolžini cca 4,8 km 
3. Breg - Gradiške Laze - Spodnja Jablanica v dolžini 

4.1 km 
4. Dole v dolžini 1,3 km y 

5. Črni j)otok — Simončič v dolžini cca 1_ km 
in položitev zaporne asfaltne plasti na že modernizi
ranih cestnih odsekih: 
6. Hotič — Vače cca 5 km 
7. Jevnica cca 3,6 km 
8. Gabrovka cca 4 km 
9. Vintarjevec cca 1,5 km 

Za realizacijo postavljenih modernizacij cest bomo 
morali združiti še del sredstev iz združenih sredstev za 
izvajanje nalog krajevnih skupnosti, ki jih delavci zdru
žujemo na podlagi samoupravnega sporazuma, s ka
terim se delavci obvezujemo prispevati del sredstev iz 
osebnega dohodka in drugi del iz sklada skupne porabe 
v skupni višini 500,00 din na zaposlenega. •• Le tako 
bomo dosegli postavljene cilje na tem jjodročju, ki so 
zelo zahtevni in bodo predvsem od občanov v krajevni 
skupnosti zahtevali veliko angažiranosti pri moderni
zacijah. 

Srednjeročni plan komunalne skupnosti je sestavni 
del družbenega plana razvoja občine Litija do leta 
1980 in po vsebini usklajen z interesi delovnih ljudi in 
občanov, delovnih organizacij ter drugih samoupravnih 
organizacij. 

KRAJEVNA SKUPNOST VAČE 

Pomlad na Vačah 
Z začetkom pomladi se je na Vačah ponov

no obnovila aktivnost, spremljana z neustavlji
vo željo Vačanov, da bi si izgradili boljši 
j u t r i . . . # 

Kljub pomanjkanju cementa si je namestnik 
predsednika gradbenega odbora za ureditev igri
šča pri PŠ Vače, tov. Bijec Pavel uspel izposo
diti štiri tone cementa in pridne roke Vačanov 
so s prostovoljnim delom že izgradile temelj 
opornega zidu igrišča. ^ 

V novem gasilnem domu je prostor, ki je 
namenjen za avtomatsko telefonsko centralo že 
ustrezno prezidan in pripravljen za namestitev 
centrale. Velikokrat je bilo možno pozno v noč 
videti z lopato in samokolnico zelo aktivnega 
gasilca Mrva Cirila in zidarja Šinkovec Zdravka. 
Da, tudi ta objekt je zahteval veliko ur prosto
voljnega d e l a . . . 

Pri novo uvedenem pouku kmetijstva so se v 
zimskem času učenci seznanili z osnovami 
motoroznanstva, sedaj pa težko čakajo, da bo 
začel potekati praktični pouk kmetijstva. To
variš, ki poučuje in organizira pouk kmetijstva 
se je že dogovoril z enim izmed vaških kmetov 
za najem primerne njive za praktični pouk kme
tijstva, oz. za delo šolske zadruge. 

Po nekajletnem pomanjkanju vode, je no
vemu vodovodnemu odboru na Vačah uspelo 
ugotoviti lokacijo počene cevi na sekundarnem 
vodovodnem omrežju. Sedaj je na Vačah vode 
dovolj in program vodovodnega odbora za leto 
1978 temelji na rednem vzdrževanju omrežja in 
skrbi za kakovost vode v skladu s predpisi. 

Na Vačah je ponovno oživela dramska sekci
ja. V zimskih mesecih je 12 mladincev zagnano 
pripravljalo uprizoritev komedije „Ljubezen in 
ljubosumnost". S pomočjo kulturne skupnosti 
Litija, ki je prispevala sredstva za kulise, se 
bodo prvič predstavili 16. aprila na Vačah, v 
načrtu pa imajo tudi gostovanja pri nekaterih 
okoliških krajevnih skupnostih. 

Pri pevskem zboru Vače se uvaja nov pevo-
vodja, zbor pa se je razširil tudi za nekaj novih 
članov - mladincev. Pevci so sklenili, da bodo 
začeli sodelovati na vseh prireditvah, na katere 
bodo vabljeni in v pomlajenem sestavu se bodo 
prvič predstavili na reviji pevskih zborov v 
Jevnici. 

K 0 L E N C Anka 

petja ni manjkalo. Preden so začeli posamezni 
zbori odhajati, je iz 170-ih ženskih in moških 
grl zadonela Prešernova „Zdravljica", ki jo je 
dirigiral Miha Vahen. Revija je uspela, za kar 

imajo veliko zaslug tudi domačini, k i so orga
nizacijo tega množičnega nastopa kljub prostor
ski stiski odlično izpeljali. 

Boris Žužek 

LITIJA DESNI BREG 

Cesta od šole 
do Zasavske ceste? 

Glavni projekt za povezavno cesto je bil izde
lan v oktobru 1975, vendar investicija ni bila v 
planu komunalne skupnosti vse do leta 1978. V 
letu 1976 je bil izveden grobi odriv zemljišča z 
namenom, da se navozi odvečni železniški 
gramoz, kar je bilo tudi opravljeno. Komunal
na skupnost je v letu 1977 pristopila k urejanju 
investicije. Dogovarjala se je z lastniki zemljišč 
(Lindner in Centromerkur) in pridobila loka
cijsko dovoljenje. V letu 1978 je skupščina 

komunalne skupnosti sprejela sklep, da se iz 
rezervnih sredstev izloči investicija v višini din 
692.241,40, kar je bilo izvedeno v aprilu inje 
zadnji dokument za pridobitev gradbenega do
voljenja. Do sedaj smo že uredili lastninske 
odnose glede zemljišč in podpisali pogodbo o 
odkupu kozolca na podlagi cenitve ter se dogo
vorili z gradbeno operativo TOZD Gradmetal 
Litija, da prične z gradbenimi deli 3. maja 1978 
in jih predvidoma konča do konca junija. 

KRAJEVNA SKUPNOST JEVNICA 

Pevsko slavje v Jevnici 
V jevniški krajevni skupnosti je kulturna de

javnost zelo živahna. Domači K U D , k i ima 
pevsko in dramsko sekcijo, organizira večkrat 
letno razne prireditve, na katerih ne manjka 
poslušalcev. Tudi tokrat se Jevničani niso izne
verili tradiciji. V nedeljo, 9. aprila, je potekala v 
njihovem Zadružnem domu prva občinska 
pevska revija, ki sta jo pripravila občinski svet 
Zveze kulturnih organizacij Litija ter K U D 
Jevnica. Pred nabito polno dvorano, med skoraj 
250-imi obiskovalci so bili tudi zastopniki druž-
beno-političnega življenja občine, je o pevski 
dejavnosti spregovoril dosedanji predsednik 
skupščine Kulturne skupnosti Litija — tov. 
Marjan Oblak, nato pa so se na odru zvrstili 
nastopajoči zbori: moški zbor z Vač (zboro
vodja Zvone Kolenc), ženski zbor iz Jevnice 
(Miha Vahen), moški zbor iz Kresnic (Franci 
Jančar), Šmarski oktet (Rudi Vidic), moški 
zbor s Polšnika (Franci Jančar), Šmarski oktet 
(Rudi Vidic), moški zbor s Polšnika (Franc 

Očkon), moški zbor iz Hotiča (Ivan Juvan), 
združeni moški zbor Hotič-Kresnice (Franci 
Jančar), litijska „Lipa" (prof. Janez Žnidar), 
šmarski „Zvon" (Janko Slimšek) in mešani zbor 
Jevnica (Miha Vahen). Zal je odpadel nastop 
ženskega zbora iz Gabrovke, ker se je pevkam 
na poti v Jevnico zgodila prometna nesreča. 

Po reviji so imeli zborovodje kratek sestanek, 
ki sta mu prisostvovala tudi predsednik občin
ske skupščine Jože Dernovšek in Marjan Oblak. 
Dogovorili so se, naj bi revija postala tradi
cionalna, naštudirali naj bi tudi skupne pesmi, 
izkušeni zborovodje naj nudijo pomoč mlajšim 
in podobno. V maju se bodo dogovorili za pro
gram v naslednji sezoni, decembra pa naj bi z 

akademijo počastili 100-letnico rojstva skla
datelja Antona Lajovica, kije zagledal luč sveta 
na Vačah. 

V dvorani Zadružnega doma je bilo po kon
certu za vse nastopajoče družabno srečanje, ki 
je potekalo v prijetnem razpoloženju. Tudi 

Cepljenje psov 
Obveščamo vse lastnike psov na območju občine Litija, da bo obvezno cepljenje psov 

proti pasji steklini po naslednjem razporedu: 

22. 4. 1978 
Litija - gostilna KOVAČ - ob 7.00 
Zg. Log - Brvar - ob 8.00 
Sp. Hotič - Drnovšek - ob 8,30 
Vače - trgovina - ob 9,30 
Vernek - Babnik - ob 10,30 
Repče — Lovše — ob 11.00 
Jevnica — zadružni dom — ob 12.00 
Kresnice — trgovina — ob 14,30 
Kresniške Poljane - Kos - ob 1 3,30 
Podšentjur - Fakin - ob 1 5.00 

24. 4. 1978 
Litija - ambulanta Grbin - ob 7.00 
Zavrstnik - gostilna - ob 8.00 
Štang. Poljane - trgovina - ob 8,30 
Velika Štanga - gostilna - ob 9,30 
Reka - Gozd - Stučarjevina - ob 11.00 
Cerovica - Zavrh - ob 13,30 
Zg. Jablanica - Baje - ob 14.00 

25. 4. 1978 
Šmartno — gostilna pri Gabru - ob 7.00 
Vintarjevec — Hauptman — ob 8.00 
Vrata - Gorišek - ob 9.00 
Sodrače - Fajdiga - ob 10.00 
Primskovo — Kopačija — ob 11.00 
Ješče — Adamlje — ob 1 3.00 
Vel. Kostrevnica — trgovina - ob 14.00 

26. 4. 1978 
Moravče — Javorski pil — ob 8.00 

Proti kršiteljem odredbe ob obveznem 
ženski postopek (Ur. list SRS, št. 2/78 - 8 

Necepljeni psi se bodo pokončali. 

Moravče - trgovina - ob 8,30 
Gabrovka - trgovina - ob 9.00 
Tihaboj - Jeric - ob 10,30 
Brezovo - Rismondo — ob 11.00 
Dole - Povše - ob 11,30 
Dobovica - Povše - ob 1 3.00 
Gradišče - Oblak - ob 14.00 
Sopota - Celestina - ob 1 5.00 

28. 4. 1978 
Velika Preska — Nograšek — ob 8.00 
Povšnik - Majcen - ob 9.00 
Prevek - Košir - ob 10.00 
Konšica - gostilna - ob 11.00 
Renke — cestna baza — ob 1 2.00 
Tepe - Poznajelkšek - ob 12,30 
Sp. Log — gostilna - ob 1 3.00 
Sava - Brdajs - ob 14.00 
Ponoviče — grad - ob 1 5.00 
Litija - Grbin ambulanta - od 16.00-17.00 

ZAMUDNIKI 
29. 4. 1978 
Gabrovka - ob 8.00 
Dole - ob 10.00 
Polšnik - ob 11,30 
Litija - Grbin - ob 1 3.00 

Cepljenje obvezno za vse pse, stare nad 3 me
sece. 

Pristojbina za psa ob cepljenju je 1 50 din. 

cepljenju psov proti pasji steklini bo uveden ka-
člen, Ur. Ust SRS , št. 18/77). 

Veterinarska postaja 
Posavje 
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Iz PM Litija v marcu 1978 

PRVO SODELOVANJE 
- V republ iško kulturno akcijo 

„Naša beseda", k i jo vsako leto organi
zirata ZSMS i n Zveza kulturnih organi
zacij Slovenje, so se letos vključile tudi 
kulturne sekcije iz litijske o b č i n e ter na
stopale na področ ju Zasavja. Prireditve 
so potekale v drugi polovici marca. V 
Li t i j i sta gostovali dramska sekcija šol
skega kulturnega društva z Dola pr i 
Hrastniku ter baletna skupina iz Zagor
ja, v Trbovljah je nastopila recitacijsko-
glasbena skupina iz Lit i je , v Hrastniku 
K U D iz Gabrovke s komedijo „Kam iz 
zadreg? " , v Zagorju pa je razstavljal Ivo 
Kisovec iz Jevnice. 

TUDI NA VAČAH POJEJO 

- Osmim pevskim zborom v naši 
obč in i se je na obč insk i reviji v Jevnici 
pridružil še moški pevski zbor z V a č , v 
katerem je 20 pevcev, vodi pa ga učitel j 
Zvone Kolčne. 

URA UMETNIŠKE BESEDE 
— V šmarski osnovni šoli pouk slo

venščine večkrat popestrijo z obiski 
znanih literatov, jezikoslovcev al i igral
cev. V marcu je igralka Mestnega gleda
lišča ljubljanskega Alenka Svetelova 
predstavila u č e n c e m sedmih in osmih 
razredov ljudsko i n k las ično d o m a č o 
poezijo, v maju pa j i h bo ponovno 
obiskala ter j i m pripovedovala odlomke 
iz slovenske proze. 

TRADICIJO 
BODO NADALJEVALI 

- Na o b č n e m zboru pevcev litijske 
„ L i p e " so sprejeli več sklepov, k i bodo 
pripomogli k hitrejšemu napredku naj
starejšega pevskega zbora v obč in i . 
Pevci si želijo svoj prostor, boljše obiske 
pevskih vaj, večjo povezanost z d ružbe-
no-pol i t ičnimi organizacijami ter č i m 
več nastopov - bodisi doma ali na go
stovanjih. Dosedanjemu predsedniku 
Tonetu Krafoglu so se zahvalili za 
18-letno požr tvovalno delo ter izvolil i 
nov odbor, v katerem je skoraj polovica 
zunanjih č lanov . L i p o vodi od lanskega 
decembra dalje prof. Janez Žnidar iz 
Ljubljane. 

PODROČNA 
PEVSKA REVIJA 

- V Zasavju b i radi poživili tudi šol
sko pevsko dejavnost, zato so se dele
gati Zasavske pevske skupnosti odloči l i , 
da organizirajo v prvi polovici maja po
d r o č n o revijo o t rošk ih in mladinskih 
zborov. Organizacijo so zaupan glasbeni 
komisiji Zveze kulturnih organizacij 
Trbovlje. Na reviji, kjer bodo peli zbori 
iz vseh štirih zasavskih obč in , bodo L i 
tijo zastopali trije zbori : o t roški zbor iz 
Gabrovke ter mladinska zbora iz Smart-
na ter Li t i je . 

PROGRAMSKI SVET 
- Skupšč ina kulturne skupnosti L i 

tija bo še v prvem polletju tega leta 
imenovala 7-članski programski svet 
kina, k i bo skrbel za boljši izbor filmov, 
organizacijo filmske vzgoje, večji obisk 
predstav, obenem pa bo ocenjeval tudi 
poslovanje omenjene kulturne dejav
nosti. Sestavljali ga bodo predstavniki 
krajevnih skupnosti Litije in Šmar tna , 
obeh osnovnih šol, delovnih organizacij, 
kulturne skupnosti in Z K O Lit i ja . 

GOSTOVANJE 
GLEDA LIŠČNIKOV 

- Mladinsko gledališče iz ' Ljubljane 
je za t e k o č o sezono naštudiralo več re
citalov slovenske poezije, s katerimi go
stuje po šolah. Ker za nastope igralci ne 
potrebujejo odra, obiskujejo tudi manj
še kraje. V z a č e t k u aprila so bil i tudi v 
Li t i j i in Šmar tnem, kjer so šolarjem od 
prvega do če t r tega razreda predstavili 
Županč i čeve pesmi pod naslovom 
,,Lahkih nog naokrog". Obe prireditvi 
sta potekali v novih telovadnicah, k i sta 
za podobne nastope zelo primerni. 

VSAKE PRIREDITVE 
SO VESELI 

- Člani domske skupnosti doma 
„Tis je" v Črnem potoku so veseli vsake 
kulturne prireditve; zadnje čase so le-te 
kar pogoste. Pred dnevi j ih je najprej 
obiskal ženski pevski zbor iz Gabrovke, 
k i j i h je pod vodstvom Matije Pačnika 
navdušil s slovenskimi narodnimi, umet
nimi in borbenimi pesmimi, nato pa so 
bi l i med njimi še č lani šmarskega literar
nega krožka , k i so j i m pripovedovali in 
peli o prihodu pomladi. 

Boris Žužek 

•7\ 
STROJEPISNI TEČAJ 

S tem člankom želimo vse delavce v združenem delu, prav tako pa tudi 
študente, dijake in ostale občane seznaniti z možnostjo, da si pridobijo 
znanje iz strojepisja. 
Če bo odziv dovolj velik, bomo v jeseni organizirali strojepisne tečaje, kot 
obliko začetnega in dopolnilnega izobraževanja in usposabljanja za delo. 
Slušatelje bomo razporedili v dve skupini: 
1. skupina: — občani, ki se želijo naučiti strojepisja za lastno uporabo 

(tudi študenti in dijaki) 
2. skupina: — delavci, ki nimajo administrativnega poklica, vendar pa 

uporabljajo pisalni stroj pri opravljanju svojih delovnih 
nalog. 

Glede vsebine in zahtevnosti programa sta predvidena dva tečaja; začetni 
in nadaljevalni, vsak po 120 ur. 
Pouk bo v popoldanskem času od 16.ure dalje in to 3 krat tedensko po 4 
učne ure. (10 tednov).Vsak kandidat mora imeti svoj pisalni stroj. Za en 
seminar bo šolnina za posameznika predvidoma od 1.800 do 2.000 din 
(odvisno tudi od števila slušateljev). 
Delovne organizacije in posameznike prosimo, da nam do konca aprila 
pošljejo svoje prijave. Ta predvpis nam bo omogočil pripravo ustreznega 
podrobnejšega organizacijskega načrta. 
Prijava naj vsebuje osnovne podatke - priimek, ime, leto rojstva in stalno 
prebivališče ter v katero skupino se kandidat prijavlja. 
O pričetku pouka vas bomo pravočasno obvestili preko glasila „Občan". 
Pismene prijave pošljite na naslov: Delavska univerza Litija,Parmova 4 

DU LITIJA J 
Delovna organizacija 
MIZARSTVO LITIJA 

objavlja 
delovne naloge in opravila 

1) več kvalificiranih mizarjev 
2) dva strojna mizarja 
3) dva nekvalificirana delavca 
4) štiri učence v gospodarstvu 

pod 1 in 2 zaželjena praksa 
pod 1, 2 in 3 — 30 dni poskusno delo 

Nastop dela takoj ali po dogovoru. 
Kandidati naj pošljejo prijave v 15 dneh od objave. 

ALKOHOL V GLAVI - AVTO V 
HIŠI 

Dne 9. 3. 1978 je K. F. vozil osebni 
avtomobil iz Ljubljane proti Litiji, z nepri
merno hitrostjo in z 2,25 % alkohola v krvi. 
Zaradi tega je v Litiji na Ljubljanski cesti 
zapeljal na skrajni desni rob ceste, nato 
naglo zavil s krmilom v levo na drugo stran 

in izven ceste, ter tam s prednjim delom 
vozila trčil v vogal hiše št. 18, od koder je 
vozilo potem odbilo in se prevrnilo preko 
desne bočne strani na streho. Alkoholizi
rani voznik se je pri tem le lažje telesno 
poškodoval, materialna škoda na njegovem 
vozilu se ceni na približno 10.000,00 din in 
tudi škoda na vogalu hiše je nekaj sto starih 
tisočakov. 

Kri rešuje življenje 

Naši občani so tudi ob krvodajalski akciji v marcu letošnjega leta s svojo 
množično udeležbo izkazali svojo zavest in pripravljenost pomagati sočloveku. 
Z darovanjem krvi je resnično izkazana največja solidarnost, ki jo pozna družba 
na današnji stopnji razvoja . . . 

Že nekaj let so litijski krvodajalci 
pravi „rekorderji" glede števila, saj 
daleč naokoli ni kraja, ki bi po številu 
prebivalcev imel toliko krvodajalcev, 
kot jih je prav na območju občine L i 
tija. 

V letošnjem letu je bilo prijavljeno 
za dvodnevno krvodajalsko akcijo 19. 
in 20. marca 829 krvodajalcev. Krvo
dajalske akcije pa se je udeležilo 756 
krvodajalcev. Če vemo, da je letni 
plan za občino Litija 795 krvodajal
cev, potem nam je razumljivo, da 
bomo tudi v letošnjem letu, kajti pred 
nami je še dvodnevna krvodajalska 
akcija, sigurno „med prvimi" v re
publiki. 

Razveseljivo pa je ob krvodajalskih 
akcijah v naši občini tudi dejstvo, da 
je med krvodajalci vse več mladih in 
da se ob vsaki krvodajalski akciji po
javi tudi do 170 krvodajalcev, k i kri 
darujejo prvič. 

Letošnje leto pomeni za krvodajal
stvo „izjemno leto" saj poteka 25 let 
organiziranega prostovoljnega krvoda
jalstva na Slovenskem. V ta namen bo 
tudi občinski odbor rdečega križa pri
pravil posebno proslavo in ob tej pri
liki podelil številnim organizatorjem 
krvodajalstva in krvodajalcem za nji
hova humana in nesebična dela, po
sebna priznanja. 

PKT LITIJA 

delovna organizacija proizvodnja, kooperacija in trgovina Litija vabi k 
SODELOVANJU NASLEDNJE SODELAVCE: 

1. Vodjo računovodske finančne službe s srednjo ali višjo 
izobrazbo ekonomske smeri 

2. Komercialno tehnične referente s srednjo ali višjo izobrazbo 
tehnične ali ekonomske smeri za nabavo, prodajo in orga
nizacijo kooperacije 

3. Administrativne delavce z administrativno ali ekonomsko 
izobrazbo, ki obvladajo strojepisje 

4. Delavca za skladiščno poslovanje s poklicno elektro, kovin
ske ali trgovske smeri, 

5. Delavec za čiščenje prostorov 
6. Strojne tehnike in elektrotehnike za vodenje proizvodnje ali 

delovodje z delovodsko šolo 
7. Kvalificirane delavce strojne in elektro smeri 
8. Nekvalificirane delavce za priučitev v elektrokovinski stroki 

Iniciativni odbor za ustanovitev nove delovne organizacije pri IS SO Litija 
želi predhodno evidentirati nove kandidate, ki se želijo zaposliti v tej DO. 
Pričakujemo, da se na ta predhodni razpis javijo tako novi delavci, kot 
tisti, ki se vozijo na delo izven našega območja. 

Vabimo dinamične delavce, ki si želijo ustvarjalnega dela in uspehov na 
področju proizvodnje, kooperacije in trgovske dejavnosti. 
Podrobnejše informacije dobite vsako sredo popoldne na oddelku za go
spodarstvo pri SO Litija. 
Vloge pošljite na naslov PTK Litija, DO v ustanavljanju SO Litija (ali p. p. 
17) 

LETOVANJE PREDŠOLSKIH OTROK 
NA DEBELEM RTIČU 

Obveščamo starše predšolskih otrok, da bosta V V Z Litija in Skupnost otroškega 
varstva Litija tudi letos organizirali letovanje 60 otrok v poči tniški koloniji na 
Debelem r t iču . 
Letovali bomo 10 dni od 3. — 13. junija 1978. Prispevek staršev k ceni letovanja za 
enega otroka znaša 600,00 din, za samohranilce pa 300,00 din. 
Prosimo vse starše predšolskih otrok, starih od izpolnjenih 4 let dalje, da prijavijo 
udeležbo v dneh od 1. — 15. maja v V V 2 Litija, Rozmanov trg ali t e l e fon ično na 
številko 88-195. 
Letovanja se lahko udeležijo otroci iz vseh krajevnih skupnosti iz območ ja o b č i n e 
Litija. 

V V Z Litija 

S ..SPOSOJENIM" KOMBIJEM V 
HIŠO 

Dne 11. 3. 1978 je V. A. hotel peljati 
domov svojega vinjenega tovariša, zato sije 
„sposodil" v Kresnicah, pred gasilnim 
domom parkirani nezaklenjeni kombi, če
prav poleg vsega še ni imel vozniškega iz
pita. S tem kombijem se je potem končala 
vožnja pri hiši št. 53 v Kresnicah, ko je s 
kombijem čelno trčil v vogal te hiše. Skorf" 
je za približno 20.000,00 din. 

NEKAJ MESECEV BODO PEŠAČIL; 
Pri vožnji z motornimi vozili je bilo 

dobljenih 16 voznikov, ki so vozili pod vpli
vom alkohola. Seveda jim je bilo začasno 
odvzeto vozniško dovoljenje in sicer vsem, 
ki so ga imeli. Zasačili smo tudi 18 obča
nov, ki so vozili motorno vozilo brez 
ustreznega vozniškega dovoljenja. Nagrado 
bodo dobili v kratkem od sodnika za pre
krške. Zgodi se tudi, da voznik z osebnim 
avtomobilom ostane na železniški progi, 
ujet med zapornicami. To se je zgodilo B. 
S. na Predilniški cesti, kjer je pred zaporni
cami tudi semafor. Tudi on je bil zaradi 
tega ob vozniško dovoljenje. Škode res še ni 
bilo, kaj pa, če bi takrat pripeljal vlak? ! 

LAHKO ŽIVLJENJE NE TRAJ 
DOLGO 

Glede na kriminaliteto je bilo tokrat naj
več kaznivih dejanj lahke telesne poškodbe 
prizadejane z nevarnim orodjem in hude 
telesne poškodbe. Zadeve obravnava_sodi-
šče. Zanimiv je tudi primer, ko je občan J. 
F. prodal opremljeno sobo, ki ni bila nje
gova last, naivnemu kupcu, denar, ki ga je 
dobil za to, pa je hitel zapravljati za žlahtno 
kapljico. Tudivto je kaznivo, koliko, pa bo 
določilo sodišče. 

PO ZASLUGI OBČANOV STA BILA 
HITRO PRIJETA 

Dne 25.3.1978 ob 4,30 sta pobegnila iz 
KPD Dob pri Mirni, 31-letni B. A . in 
22-letni D. D., oba storilca več kaznivih 
dejanj, obsojena na večletne zaporne kazni. 
Ker je bil utemeljen sum, da grevsta proti 
našem območju, smo jih takoj začeli zasle
dovati. Dne 27. 3. 1978 ob 21. uri je ob
čanka A. S. iz Spodnjega Loga prijavila, da 
sta j i neznanca hotela odvzeti osebni avto
mobil, ki ga je imela parkiranega doma pred 
hišo. Kljub takojšnji akciji miličnikov PM 
Litija, je neznancema uspelo pobegniti. 
Naslednji dan pa je iz Kresnic občan R. A. 
sporočil, da gresta neznanca iz Kresnic 
proti Jevnici. Takoj smo posumili, da sta 
morda to prav pobegla zapornika, zato smo 
nemudoma organizirali miličnike v civilu, 
pripadnike narodne zaščite iz Kresnic in 
druge občane. Oba pobegla sta bila potem 
obkoljena pri reki Savi v Kresnicah. Ko sta 
opazila, da ne moreta nikamor več po
begniti, sta se oba pognala v mrzle valove 
reke Save in isto preplavala na levi breg. Na 
levem bregu sta bila nato, popolnoma 
mokrav in premražena, tudi prijeta. Na kraj 
so prišli tudi delavci UJV Ljubljana s služ
benim vozilom in so ju odpeljali v Ljublja
no. Pri prijetju teh zapornikov, gre posebna 
zahvala vsem občanom Kresnic, ki so pri 
tem delavcem milice pomagali, narodni 
zaščiti, najbolj pa občanu R. A., ki seje pri 
tem še posebno lepo in požrtvovalno izka
zal. 

TURISTIČNO DRUŠTVO 
Litija 
r a z p i s u j e 
NAGRADNO TEKMOVANJE 
za lepši izgled Litije in Šmartna. 
Tekmovanje obsega: 
Ocvetličenje balkonov in oken, 
cvetlice na vrtnih gredah in ure
jenost hišnega okolja. 
Vabimo vse občane Litije in 
Šmartna, stanujoče v družbenih 
stanovanjih (blokih) in v lastnih 
hišah, da se tekmovanja udele
žijo. Občani, stanujoči v blokih 
tekmujejo z ocvetličenjem bal
konov, urejeno in čisto okolico 
blokov. Individualni lastniki hiš 
pa tekmujejo z ocvetličenjem 
oken in balkonov ter vrtnih 
gred za urejeno okolico svoje 
hiše. 
Pri društvu je imenovana tri
članska komisija, ki bo v času 
tekmovanja, od 1. aprila do 15. 
oktobra mesečno pregledovala 
in ocenjevala prizadevnost 
občanov ter na koncu tekmo
vanja zbrala rezultate in progla
sila zmagovalce. 

Nagrade so sledeče: 

I. nagrada: zlata plaketa z zlato 
vrtnico 
II. nagrada: srebrna plaketa s 
srebrno vrtnico 
III. nagrada: bronasta plaketa z 
bronasto vrtnico ter 20 priznanj 
v obliki diplome. 

Vabimo vse občane Litije in 
Šmartna, da se tekmovanja ude
ležijo in po svojih možnostih 
prispevajo za lepši in kulturnejši 
izgled našega kraja in s tem do
kažemo, da nismo po urejenosti 
najbolj zaostali v Sloveniji. 

Za vse informacije v zvezi s 
tekmovanjem se obrnite na Tu
ristično društvo Litija, Cankar
jeva 8, telefon 88-040. 



1. maj bomo praznovali na Sitarjevcu 
Kdo ne pozna čudovite črtice o 1. 

maju, k i jo je napisal Prežihov Voranc 
o dečku, k i je v jutranji rosi gnal svojo 
čredico na pašo, potem pa se mu je 
pripetilo nekaj čudovitega. Iz doline, 
od koder se je vedno kadil črn dim 
pomešan z žarečimi iskrami, so prišli 
ljudje, veseli in nasmejani. Držali so se 
za roke, prepevali so in vsi so imeli v 
gumbnicah pripete rdeče nageljne. 
Belo oblečena deklica je prišla k pa
stirčku, k i je široko razprl oči, in tudi 
njemu pripela nagelj. 

Prvi maj je v naši svobodni, samo
upravni socialistični Jugoslaviji prav 

gotovo postal eden najlepših prazni
kov, saj že budnice v zgodnjih urah 
napovedujejo, da se bo zgodilo nekaj 
posebnega. In res, rdeči trakovi in na
geljni, veselo razpoloženje in svečane 
parade dajejo prazniku dela še po
seben čar. 

Letos bomo praznik dela prazno
vali še toliko bolj svečano, saj sovpada 
v čas sredi kongresov in konferenc Z K 
v republikah in pokrajinah in sredi 
intenzivnih priprav na 11. kongres 
Z K J , kjer se komunisti in delavci po
govarjamo o preteklem delu in kujemo 
načrte za prihodnost. 

Tradicionalno prvomajsko srečanje na Sitarjevcu bo tudi letos množično (Foto: 
„Zofka") 

Na Sitarjevcu se bomo zbrali že 
drugič, občani in delovni ljudje iz 
Litije, Šmartna, Zavrstnika in ostalih 
okoliških vasi. Za leto dni starejši 
bomo, za leto dni bogatejši z izkušnja
mi, k i j ih prinaša naše bogato samo-

PRVOMAJSKI GOLAŽ IN 
BREZ AVTOMOBILOV 

Na tradicionalnem prvomaj
skem srečanju na Sitarjevcu 1. 
maja bodo obiskovalci tako kot 
doslej lahko dobili prvomajski 
golaž in tudi druge jedi in pija
če. 

Prireditveni odbor tudi opo
zarja, da bo na Sitarjevec 
možen dostop samo peš. 

upravno življenje. Bolj svečano bo kot 
je bilo v preteklem letu, saj bodo ob 
tej priložnosti na slavnostni prireditvi 
v počastitev praznika dela, podeljena 
občinska priznanja OF in srebrni 
znaki sindikata. V prvem jutranjem 
svitu, bo s hriba, na katerega so 
nekdaj orožniki s strahom zrli v vetru 
plapolajoče, ponosno razvite rdeče 
zastave, simbola delavske moči, zado-
nela budnica in naznanjala praznik 
delovnih ljudi svobodne domovine. Iz 
doline bomo prišli svobodni Titovi 
delavci, veseli in nasmejani. Držali se 
bomo za roke, prepevali bomo in v 
i^umbnicah bomo imeli pripete rdeče 
nageljne. 

M.K. 

Pravilno 
obešanje 
zastav 

Ob vseh praznikih si vsi priza
devamo, da bi bilo naše mesto 
čim bolj svečano in praznično. K 
takšnemu videzu veliko prispe
vajo tudi pravilno izobešene za
stave. Ker pa se še vedno dogodi, 
da je slovenska ali državna za
stava narobe obešena, nam je 
mestni inšpektorat za komunalno 
inšpekcijo posredoval naslednje 
navodilo: 

Zastave, ki se jih izobeša, mo
rajo imeti pravilno lego barv. Na 
drogu izobešena republiška — 
slovenska zastava mora imeti na 
vrhu belo barvo (torej od zgoraj 
navzdol: bela — modra — rdeča). 

Na drogu izobešena državna 
zastava mora imeti na vrhu 
modro barvo (torej od zgoraj 
navzdol: modra — be la—rdeča ) . 

Če se izobesi zastavo ob proče
lju zgradbe, mora biti, gledano iz 
ulice, pri republiški zastavi bela 
barva na levi strani (torej od leve 
na desno: bela — modra — 
rdeča), pri državni pa mora biti 
modra barva na levi strani (torej 
od leve na desno: modra — bela 
— rdeča). 

Pripominjamo, da se je najlaže 
zapomniti lego barv tako, da je 
pri republiški kot državni zastavi, 
izobešeni na drogu, vedno rdeča 
barva spodaj, če pa sta izobešeni 
na pročelju zgradbe, pa je pri 
obeh zastavah rdeča barva na 
desni strani, gledano iz ulice proti 
zgradbi. 

Poudarjamo še, da morajo biti 
izobešene zastave primerne, torej 
ne smejo biti umazane, zmečkane 
ali celo raztrgane in obledele. 

C 

Planinski kažipot 
OBČNI ZBOR 

17. marca je imelo Planinsko društvo Litija 31. redni občni zbor. V posebni 
sobi restavracije Litija seje zbralo preko sto članov društva. Vabilu so se odzvali 
tudi predsednik skupščine občine Litija, predstavnik Planinske zveze Slovenije, 
predsednik Meddruštvenega odbora zasavskih planinskih društev ter 
predstavniki planinskih društev Zagorje, Trbovlje in Dol pri Hrastniku. Na 
zboru so predsedniki komisij in odsekov poročali o delu v preteklem letu. 
Društvo, ki šteje že preko 700 članov, si prizadeva, da bi z raznimi oblikami 
dejavnosti našlo pravo mesto v razvoju telesne kulture. Po poročilih in razpravi 
so planinci izvolili nov upravni odbor, ki ga bo tudi v bodoče vodil Albin 
Jesenšek. Delo zbora je s pesmijo popestril Šmarski oktet. 

POHOD NA STOL 
Zaradi nevarnosti plazov je bil tradicionalni zimski pohod na najvišji vrh v 

Karavankah prestavljen za mesec dni. V koloni planincev, ki se je 18. marca 
povzpela na vrh 2236 m visokega Stola, je bilo tudi 12 litijskih planincev. 

SAVINJSKA PLANINSKA POT 
Komisija za izletništvo je v letošnji program izletov vključila novo transver

zalo - pot, k i poteka po obrobju Savinjske doline. Udeležba na prvem izletu, ki 
je planince popeljal na Šmohor, Malic in Kal je bila zaradi slabega vremena 
skromna, vabilu na drugi izlet Vransko-Orehovica-Predkovica-Tolsti 
vrh-Čreta pa se je odzvalo 21 planincev. 

IZLETI MLADINSKEGA ODSEKA 
Prvo soboto v aprilu je lepo vreme zvabilo v naravo kar tri skupine mladih 

planincev. Učenci litijske šole so se odpravili na Konja, na šoli v Šmartnem sije 
skupina mlajših pionirjev izbrala za cilj izleta Felič vrh, skupina starejših pionir
jev pa je prehodila del Badjurove krožne poti. Obiskali so Zasavsko goro, Cvetež 
in Vače. Skupno je bilo na teh treh izletih 106 pionirjev. 

Mija Razpotnik 

1 

glasilo občanov 

Ustanovitelj: Obč inska konferen
ca Socialist ične zveze delovnega 
ljudstva Li t i ja . Ureja uredniški 
odbor: Tine Bri le j (glavni i n odgo
vorni urednik), Slavko Urb ič , 
Lojze Kotar , Mojca Lebinger, 
Zofka Hauptman, Branka Nefat in 
Miro Kaplja. Prilogo glasila ureja
jo: Branka Nefat (glavni in odgo
vorni urednik), R u ž a Urbane, Mar i 
Merzelj, Karlo Lemut i n Miro 
VkJic . Predsednik časopisnega 
sveta: Slavko Pungerčar . Tehn ič 
no urejanje in priprava za tisk: 
BEP-Ljub l j ansk i dnevnik. Tisk: 
Ljudska pravica. Naslov uredni
štva: Li t i ja , trg na Stavbah 1, p . p . 
6. Časopis prejemajo vsa gospo
dinjstva v obč in i b rezp lačno na 
dom. 

Značka 
za 1. maj 
Ob tradicionalnem prvomajskem 

srečanju na Sitarjevcu bo prireditveni 
odbor izdal tudi l ično z n a č k o . Likovno 
zasnovo za z n a č k o je izdelal Vojko 
Medved, ki je tudi avtor značke občin
skega simbola, izdelala pa j ih bo Marja
na Beber iz Litije. Z n a č k e bodo izde
lane v omejeni nakladi, zato bo treba na 
prvomajsko srečanje na Sitarjevcu po
hiteti. 

Mladinske delovne 
akcije 1978 

Prostovoljno delo sicer poznajo po svetu, vendar so delovne akcije naša, 
jugoslovanska, posebnost. Delovna angažiranost mladih med NOB, povojne 
velike akcije, v katerih je mladina skupaj z ostalimi gradila mnoge osnovne 
industrijske in infrastrukturne objekte, akcije, v katerih je mladina prekosila 
samo sebe in dala družbi mnogo več, kot je kdorkoli od nje pričakoval. Vendar 
se je mlada generacija že takrat zavedala, da gradi sebi, za družbo, katere se
stavni in enakopravni del je, za družbo, v kateri bo živela, delala, se učila, za 
družbo, za Titovo, socialistično samoupravno Jugoslavijo, v kateri človek, tudi 
mlad, s svojo ustvarjalnostjo prispeva za svoj in družbeni napredek in razvoj. 

Mladinske delovne akcije so vedno bolj množične. Posnetek je iz delovne akcije 
litijske mladine v KS Dole, kije pred leti tu urejala cesto (Foto: „Zofka") 

Interes mladih za udeležbo na mladinskih delovnih akcijah iz leta v leto 
narašča, kar pogojuje, da se vsako leto odpirajo nova delovišča. V letošnjem 
letu bo v Sloveniji odprtih osem delovišč: Kozjansko, Posočje, Suha krajina, 
Brkini, Slovenske gorice, Kobansko, Kožlara in Goričko, kjer bodo mladi od 6. 
6. do 24: 8. v štirih izmenah gradili ceste, vodovode in druge objekte, ki so 
ljudem na teh manj razvitih področjih potrebni. 

Naša občinska konferenca si je po uspešni mladinski delovni brigadi v pre
teklem letu na Brkinih, skupaj z OK ZSMS Ribnica, zastavila obsežnejši pro
gram: to je, da letos organiziramo samostojno mladinsko delovno brigado, ki bo 
16. 7. 1978 za tri tedne odšla na mladinsko delovno akcijo Goričko 78. Vsi, ki 
bi v času poletnih počitnic želeli sodelovati na katerikoli mladinski delovni 
akciji, lahko dobijo prijavnice pri svojem predsedniku 0 0 ZSMS, ali na Občin
ski konferenci ZSMS Litija, Valvazorjev trg 11. 

V letošnjem letu načrtujemo tudi več lokalnih mladinskih delovnih akcij, 
kjer bomo mladi s svojim prostovoljnim delom dali svoj doprinos k hitrejšemu 
razvoju naše občine. Iz ocen preteklega leta lahko ugotovimo, da so mladi zlasti 
v KS dali velik poudarek v okviru svoje aktivnosti tudi mladinskim delovnim 
akcijam, in da bo tovrstna dejavnost mladih v letošnjem letu še uspešnejša. 

J . Štefančič 

.BODICA 
•t • 

Na poti s Šmohorja na Kal nas je dva dni pred pričetkom pomladi spremljal tudi 
sneg 

Na dan volitev, 12. marca, je 
pred voliščem, ki je bilo v Zdrav
stvenem* domu v Litiji, nekdo 
nekoga vprašal, če je v Litiji epi
demija, ko vsi ljudje tako hitijo v 
Zdravstveni dom... \ 


